
NM.0002.13.2012
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z XXXII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka
VI kadencii, która odbyia się w aniu ti.tt.Z}tZ r. od godz. 9@

do godz. 16@ w Sali Herbowej tut. Urzędu Miasta
pod przewodnictwem Pana Jana Oklejewicza

Przewodniczącego Rady Miasta
oraz Wiceprzewodniczących Rady Miasta

Pana Tomasza Dańczyszyna i Pana Wojciecha Wydrzyńskiego.

Na ogólną liczbę 21 Radnych w XXXII z:wyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka VI kadencji

udział wzięło wg listy obecności 21 Radnych.
1. Babiak Roman
2. Bętkowski Ryszard
3. Biega Jan
4. Bluj Maciej
5. Chrobak Andrzej
6. Chy,tła Mariusz
7, Dańczyszyn Tomasz
8. Daszyk Zbigntew
9. Drwięga Kazimierz
10. Drwięga Maciej
11. Krynicki Józef
12. Lewandowski Piotr
13. Lisowska Teresa
14. Najsarek Robert
15. Oberc Maria
16. Oklejewicz Jan
17. Pruchnicki Wojciech
18. Ryniak Adam
19. Tymoczko Henryka
20. WoźniczakŁlkasz
2I . W y dtzyński Woj ciech

przewodniczący Zarządów Dzielnic obecni na XXXII zv,lyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka

VI kadencji.
1. Czerwiński Zbigniew
ż. OryszczynStanisław
3. Osękowski Marian
4. Piegdoń Wojciech
5. Podulka Franciszek
6. Pytlowany Edward
7. Szul Krzysztof

- Rada Dzielnicy Posada
- Rada Dzielnicy Błonie
- Rada Dzielnicy Wójtowstwo
- Rada Dzielnicy Olchowce
- Rada Dzielnicy Zatorze
- Rada Dzielnicy Dąbrówka
- Rada Dzielnicy Sródmieście

Ponadto w XXXII zvłyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka udziń wzięli: Pan Burmistrz dr

Wojciech Blecharczyk, Zastępca Burmistrza Pan Zięmowit Borowczak, Zastępca Burmistrza
pan Marian l(urasz, skarbnik Miasta pan kazimierz kot, sekretarz Miasta pan waldemar
Och, Zastępca Naczelnika Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Prze.strzennego

Pani Lidia kowalewicz, Naczóhik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska



iZarządzania Kryzysowego Pan Jacek Gomułka, Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych
i Obywatelskich Pani Agata Jamka, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan
Andrzej Rychlicki, Pracownik Wydziału Edukacji, Kultury Fizycznej i Promocji Pan Robert
Bańkosz.

Ad. 1.

otwarcie sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz - otworzył XXXII zwyczajnąSesję Rady Miasta
Sanoka. Powitał On Wysoką Radę, Burmistrza Miasta, Zastępców Burmistrza, Skarbnika
Miasta, Sekretarza Miasta, Komendanta Powiatowej Policji Pana Mirosława Pawełko,
przedstawicieli Rad Dzielnic, przedstawicieli prasy otaz wszystkich obecnych na Sesji Rady
Miasta.

W tym miejscu obrad sesji Przewodniczący Rady poinformował, że Prezydent RP przyznał
wysokie oznaczenię państwowe - Złoty Krzyż Zasługi dla ppłk. Kazimięrza ChotĘaka, za
ofiarne niesienie pomocy w trakcie akcjt przeciwpowodziowej w czerwcu 2010 roku.
Ppłk. Kazimięrz Chorązak jako przedstawiciel sił zbrojnych na terenie dotkniętym
powodziom aktywnie uczestniczył w działaniach antykryzysowych i ratowniczych
prowadzonychprzez powiatowe zespoły zarządzania kryzysowego w Jaśle i Strzyzowte, oraz
miejski zespół zarządzania kryzysowego w Jaśle, a także gmtlrne zespoły zarządzania
kryzysowego w Kołaczycach i Skołyszynie. Pełnił funkcję doradczą i ekspercką Starosty
Jasielskiego i BurmistruaMiasta Jasła w zakresie użycta sił i środków wojska w prowadzonej
akcji ratowniczej. Koordynował działania sił i środków wojska z jednostki wojskowej
w Nisku skierowanej do akcji ratuŃowej , zabezpieczał wsparcie własnymi środkami
v,ryznaczając oficerów kieruŃowych do dzińai w terenie oraz zapewniając sprawne
fuŃcjonowanie zespołu operacyjnego WKU Jasło. Brał czynrty udział w koordynacji działan
wszystkich sił ratunko!\Tch biorących udział w akcji przeciwpowodziowej. Odznaczenie
Pana ppłk. Złotym Krzyżem Zasługi jest nagrodą dla niego za spełnienie czynów
przekraczających zakres jego zwykłych obowiązków, a przynoszące znaczną korzyśc
obywatelom zamieszkŃym na terenie administrowanym przez Wojską Komendę Uzupełnień
w Jaśle. Pan ppłk. w stanie spoczynku ChorĘakKaztmięrzjest osobą życzliwąi niosącą
pomoc w trudnych sytuacjach. Jako żołnierz zawodowy w latach 1979-1983 studiował
w Wyższej Szkole Oficerskiej Wojsk Zmechanizowanych. Swoje pierwsze stanowisko
słuzbowe objął w IV Bieszczadzkim Pułku Zmotoryzowanym Jednostek Wojskowych
Ministerstwa Spraw Wewnętrznych gdzie służył pTzęz następne 14 lat ząmując kolejne
stanowiska dowódcy plutonu, kompani, oficera operacyjnego, a następnie starszego oficera
szkoleniowego sztabu. W latach I99I-I993 jako konsultant RP w Mińsku sprawował funkcje
eksperta ds. ochrony . Od 1997 roku przez kolejne 1 1 lat był związany z Wojskową Komendą
Uzupełnień w Sanoku, początkowo jako starszy oftcer, a następnie Szef Wydzińu Zastępca
Komendanta WKU. Z dnięm 1 stycznia 2008 r. decyzjąMinistra Obrony Narodowej został
.uqJznaczony na stanowisko Komendanta Wojskowej Komendy Uzupełnień w Jaśle, który
piastował do sierpnia 2011 r. Dodatkowo wtrakcie swojej słuzby zawodowej został
odznaczony przęz Ministra Obrony Narodowej za słuzbę zawodową ktota znaczente
ptzyczyniła się do rozwoju umocnienia systemu obronnego Waju oraz za długoletnią
wzorową pracę w Wojsku Polskim m.in. Złotym Medalem za zasłttgi dla obronności kraju
w 2009 r., Złotym Medalem Siły Zbrojne w słuzbie ojczyzny w 2009 r.

Burmistrz Miasta Sanoka wręczył ppłk. IQzimierzowi Chorążakowi oznaczenie państwowe -
ZŁoty Ktzyż Zasługi.



Ad.2.
powołanie sekretarza sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz powołał Sekretarza Sesji, którym zostŃ Radna
Pani Teresa Lisowska.

Na podstawie listy obecności stwierdził,
do podejmowania prawomocnych uchwał.

Ad.3.
zapoznanie Radv z porzadkiem obrad.

że na sali obrad jest odpowiednia ilość Radnych

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, zę program Sesji został Radnym
dostarczony.

porzadek obrad:

1. Otwarcie obrad.
2. Powołanie sekretarza sesji,
3. Zapoznanie Rady zporządkiem obrad.
4. Informacj a Przewodni czącęgo o złożony ch interpelacj ach.
5. Sprawozdanie Komisji z działalności między z sesjami.
6. Sprawozdanie Burmistr za z dzińalności między sesj ami.
7, Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budzetowej na rok 2012,

z ewentualnym podjęciem uchwńy w tej sprawie.
8. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia wysokości stawek

podatku od nieruchomości, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.
9. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie okręślęnia wysokości stawek

podatku od środków transportowych, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.
10. Rozpatrzenie wniosku Burmtsttza Miasta w sprawie opłaty od posiadania psów,

z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.
11. Rozpatrzenie wniosku Btrrmistrza Miasta w sprawie upowazniania Burmtstrza Miasta

Sanoka do zacirynięcia zobowiązania rLa realizację zadania pn. ,,Budowa Sali
gimnastycznej wTaz z boiskiem spońowym przy Gimnazjum Nr 2 w Sanoku",
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

tż.Rozpńrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze przetargu
nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka połozonej
w Sanoku przy ul. Gajowej 35, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 58/150
o pow. 4.I77żha, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

13. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta Sanoka w sprawie zamiany nieruchomości
stanowiących własność Gminy Miasta Sanoka obejmujące lokal uzytkowy nr 5 o pow.
165,02 

^Ż 
orur lokal mieszka|ny rt 2 o pow, 66,24 m2 położone w budynku przy ul.

Kościuszki 16 na nieruchomości stanowiące własność Powiatu Sanockiego obejmujące
lokal uzytkowy ff 1 o pow. 133,38 m2 połozony przy ul. Jagiellońskiej 20 oruz działkę
nr 58lI52 o pow. 0.7001 ha połoźoną w Sanoku obr. Olchowce, z ewentualnym
podjęciem uchwały w tej sprawie.

14.Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie odpłatnego obciązenia
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka oznaczonej w ewidencji
gruntów jako działki nr 483 i 48613 słuzebnośctą przejazdu i przechodu na rzęcz
kazdoczesnych właścicieli nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka
nr 485, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.



15. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie vłyrażenia zgody na
wydzierżawienie w drodzebezprzetargowej nieruchomości połozonej w Sanoku przy ul.
Jagiellońskiej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr II52l2 o pow. 0,0123 ha
narzęcz Edwarda Stadnika, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

16. Rozpatrzenię wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne
nabycie natzecz Gminy Miasta Sanoka prawa uzytkowania wieczystego nieruchomości
stanowiącej własność Skarbu Państwa przysługującego Polskim Kolejom Państwowym
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka rT 913116 o pow, 0,3920 ha - na drogę
publiczną z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

17,Rozpattzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrazenia zgody na dokonanie
darowizny na rzecz Skarbu Państwa Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy
Państwowe Nadleśnictwo Brzozow, nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta
Sanoka oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka ru 232 o pow. 0.512I ha, nr
234lI9 o pow. 0.0216 ha, nr 9l2 o pow. 0.1974 ha, nr 23IlI o pow. 0.4997 ha
zprzeznaazeniem na drogę wewnętrzną z ewentualnym podjęciem uchwały w tej
sprawie.

18. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie nadania nazw ulicom w Dzielnicy
Posada miasta Sanoka, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

19. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wieloletniego programu
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Sanoka w latach 2012 -2017,
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

20.Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchylenia Uchwały
NrXVIIVl65lII Rady Miasta Sanoka z dnia 29 listopada2011 r, w sprawie dopłat do
ceny dostarczonej wody i odprowadzanych ścieków dla gospodarstw domowych
w budyŃach jednorodzinnych i wielomieszkaniowych, z ewentualnym podjęciem
uchwały w tej sprawie.

2I. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia ,,Programu współpracy
Gminy Miasta Sanoka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami uprawnionymi
do prowadzania dziŃalności pozytku publicznego na rok 2013", z ewentualnym
podjęciem uchwały w tej sprawie.

2Z.Rozpattzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmtany Uchwały w sprawie określenia
trybu, sposobu powoływania i odwoływania człoŃów Zespołu Interdyscyplinarnego ds.
Przęciwdziałania Przemocy w Rodzinie otaz szczegółowych waruŃów jego
funkcjonowania, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

23,Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie v,ryznaczenia Miejskiego Ośrodka
Pomocy Społecznej w Sanoku jako właściwego do realizacji zadania administracji
publicznej w zakresie wspierania rodziny, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej
sprawie.

Z4.Rozpatrzenię wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyznan:'a prawa do uzywania
herbu miasta Sanoka przęz Związek Weteranów i Rezerwistów Wojska Polskiego
w Sanoku, Podkarpacki Oddział Wojewódzki w Sanoku, z ewentualnym podjęciem
uchwały w tej sprawie.

25. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata Gminy Miasta Sanoka do
Powiatowej Rady Zatrudnienia w Sanoku.

26.Informacja Wojewody Podkarpackiego z przeprowadzonej analizy oświadczeń
maj ątkowych Burmi st rza Miasta i Przewodn icząc e go Rady Mias ta za rck 20 1 I .

27.Infotmacja Przewodniczącęgo Rady Miasta w sprawie przeprowadzonej analizy
oświadczeń majątkowych Radnych za rck 20II.



28.Informacja Burmistrza Miasta z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych
pracowników Urzędu Miasta i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych za
rok 201 1.

Z9,Zapoznanie Rady Miasta Sanoka z ptopozycją dot. organizacji światowego zjazdu
Sanoczan.

30. Interpelacje.
31. Wolne wnioski i zap7Ąania.
3ż. Zamknięcie obrad sesji.

Pan Burmistrz dr Wojciech Blecharczyk złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt. 20
Rozpatrzenię wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchylenia Uchwały NrXVIII/165/11
Rady Miasta Sanoka z dnia 29 listopada20II r. w spfawie dopłat do ceny dostarczonej wody
i odprowadzanych ścieków dla gospodarstw domowych w budynkach jednorodzinnych
i wielomieszkaniowych.

Za wnioskiem głosowało 2I Radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było,
Pkt. 20 został zdjęty zporządku obrad.

Radny Pan Maciej Drwięga złożył wniosek aby wprowadzić do porządku obrad, po
sprawozdaniu Burmistrza, pkt. dot. przedstawienia spraw wymagających interwencji słuzb
mundurowych, czyli Policji i Strazy Miejskiej na terenie m. Sanoka.

Pruewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz uzupełniając wniosek Radnego Drwięgi
zaproponował, aby przed puŃtami merytorycznymi sesji udzielić głosu Komęndantowi
Policji i wprowadzió to jako dodatkoor.y informacyjny punkt dot. bezpieczeństwa na drogach,
ulicach w mieście.

Za wnioskiem głosowało 2I Radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.
Pkt. został wprowadzony jako 7 do porządku obrad.

Nie było więcej uwag do porządku obrad.

porzadek obrad po zmianach;

1. Otwarcie obrad
2. Powołanie sekretarza sesji.
3. Zapoznanie Rady zporządkiem obrad.
4. Informacj a Przewodni czącego o złożony ch interpelacj ach.
5. Sprawozdanie Komisji z działalności między z sesjami.
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami.
7. Przedstawienia informacji przez Komendanta Policji dot. działań powiatowej policji

w Sanoku.
8. Rozpńrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budzetowej na rok 2012,

z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.
9, Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia wysokości stawek

podatku od nieruchomości, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.
10. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia wysokości stawek

podatku od środków transportowych, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.
ll.Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie opłaty od posiadania psów,

z ewentualnym podjęciem uchwńy w tej sprawie.



LZ.Rozpatrzęnie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie upowazniania Burmistrza Miasta
Sanoka do zacirynięcia zobowiązania na realizację zadania pn. ,,Budowa Sali
gimnastycznej wraz z boiskiem sportowym przy Gimnazjum Nr 2 w Sanoku",
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

13. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze przetargu
nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka połozonej
w Sanoku ptzy ul. Gajowej 35, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 58/150
o pow. 4.1172ha, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

14, Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta Sanoka w sprawie zamiany nieruchomości
stanowiących własność Gminy Miasta Sanoka obejmujące lokal uzytkowy nr 5 o pow.
165,02 

^' otar lokal mieszkalny nr 2 o pow.66,24 m2 połozone w budynku przy ul,
Kościuszki 16 na nieruchomości stanowiące własność Powiatu Sanockiego obejmujące
lokal użlkowy ff 1 o pow. 133,38 m2 położony przy ul. Jagiellońskiej iO orui azlikę
rlr 58lI52 o pow. 0.7001 ha połozoną w Sanoku obr. Olchowce, z ewentualnym
podjęciem uchwały w tej sprawie.

15. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie odpłatnego obciązenia
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka oznaczonej w ewidencji
gruntów jako działki nr 483 i 48613 służebnością przejazdu i przechodu na tzęcz
kazdoczesnych właścicieli nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntow j ako działka
nr 485, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

16. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie Wrażenia zgody na
v,lldzierżawienie w drodzębezprzetargowej nieruchomości połozonej w sanoku przy ul.
Jagiellońskiej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działkanr II52l2 o pow. 0.0123 ha
naIzecz Edwarda Stadnika, z ewentualnym podjęcięm uchwały w tej sprawie.

17. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne
nabycie narzęcz Gminy Miasta Sanoka prawa uzytkowania wieczystego nieruchomości
stanowiącej własność Skarbu Państwa przysługującego Polskim Kolejom Państwowym
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 913116 o pow. 0.3920 ha - na drogę
publiczną z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

18. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrazenia zgody na dokonanie
darowizny na Izęcz Skarbu Państwa Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy
Państwowe NadleśnictwoBrzozow, nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta
Sanoka oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka rlr 232 o pow. 0,5721 ha, nr
234lI9 o pow, 0.0216 ha, nr 9l2 o pow. 0.1974 ha, nr 231lI o pow. 0.4997 ha
zprzeznaczeniem na drogę wewnętrzną z ewentualnym podjęciem uchwały w tej
sprawie.

19.Rozpatrzenie wniosku BurmistrzaMiasta w sprawie nadania luazw ulicom w Dzielnicy
Posada miasta Sanoka, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

20.Rozpattzęnie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wieloletniego programu
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Sanoka w latach 2012 -2017,
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

27.Rozpattzenię wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia,,Programu współpracy
Gminy Miasta Sanoka z otganizacjami pozarządowymi oraz podmiotami uprawnionymi
do prowadzania działalności pozl.tku publicznego na rok 2013-, z ewentualnym
podjęciem uchwały w tej sprawie.

22.Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany Uchwały w sprawie określęnia
trybu, sposobu powołyłvania i odwoływania człoŃów Zespołu Interdyscyplinarnego ds,
Przęciwdziałania Przemocy w Rodzinie otaz szczegółowych waruŃów jego
fuŃcjonowania, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.



29.

23.Rozpatrzenię wniosku Burmistrza Miasta w sprawie Wznaczenia Miejskiego Ośrodka
Pomocy Społecznej w Sanoku jako właściwego do realizacji zadania administracji
publicznej w zakresie wspierania rodziny, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej

sprawie.
Z4.Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyznania prawa do uzywania

herbu miasta Sanoka przez Zńązek Weteranów i Rezerwistów Wojska Polskiego
w Sanoku, Podkarpacki Oddział Wojewodzki w Sanoku, z ewentualnym podjęciem
uchwały w tej sprawie.

25. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata Gminy Miasta Sanoka do
Powiatowej Rady Zatrudnienia w Sanoku.

26.Informacja Wojewody Podkarpackiego z pTzepTowadzonej analizy oświadczeń
maj ątkowych Burmi st rua Miasta i Przewodn iczące go Rady Mi as ta za rck ż0 I 1 .

Z7.Informacja Przewodnic,zącęgo Rady Miasta w sprawie przeprowadzonej analtzy
oświadczeń majątkowych Radnych za rok 20l I .

28.Informacja Burmistrza Miasta z przeprowadzonej analizy oświadczęń majątkowych
pracowników Urzędu Miasta i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych za
rok 201 1.

Zapoznanie Rady Miasta Sanoka z propozycją dot. organizacji światowego zjazdu
Sanoczan.
Interpelacje.
Wolne wnioski i zap7tanta.
Zamknięcie obrad sesji.

Ad.4.
Informacia przewodniczacego o złożonvch interpelaciach.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz odczytał interpelacje Radnego Macieja Drwięgi
w sprawie organizacji meczów hokejowych na Hali Arena w Sanoku (interpelacja stanowi
załącznik do proto kołu) .

Pan Burmistrz dr Wojciech Blecharczyk poinformował, że przedstawicielem miasta w spółce
hokejowej jest mecenas Artur Wołczański. Dodał, że organizatorem wszelkich spotkań
hokejowych jest Klub Hokejowy Ciarko PBS BaŃ Sanok, więc tam powinno się kierować
zapytania za:w artę w interpelacj i.

Ad.5.
sprawozdanie komisii z działalności miedzv sesiami.

Komisja Finansowo - Gospodarcza - spotkała sięraz pomiędzy sesjami, było to wspólne
posiedzenie z Komisją Infratsuktury Miejskiej. Na posiedzeniu omówione zostały
i zaopiniowane projekty uchwał zawarte w porządku obrad sesji.

Komisja Infrastruktury Miejskiej - obradował raz w okresie między sesjami. Na
posiedzeniu zaopiniowane zostały wszystkie projekty uchwał, jak również vłyraziła opinię do
kilku wniosków Burmistrza.

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystki - odbyła w okresie między sesjami jedno
posiedzenie. Zaopiniowany został projekt uchwały dot. programu współpracy Gminy Miasta
Sanoka z otganizacjami pozarządovłymi oraz podmiotami uprawnionymi do prowadzenia
działalności pozytku publicznego na rok 2013 oraz projekt uchwały w sprawie prawa do
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użycia herbu m. Sanoka ptzez Związek Weteranów i Rezerwistów Wojska Polskiego
w Sanoku, Podkarpacki Oddziń Wojewódzki w Sanoku. Komisja przyjęła również
informacje dot. zadań oświatowych oraz omawiała sprawy związane z zaległościami
Tygodnika Sanockiego.

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - obradowała raz między sesjami.
Na posiedzeniu został omówiony i zaopiniowany jeden projekt uchwały będący w porządku
obrad sesji.

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej - obradowała raz między sesjami. Na posiedzeniu
omówione zostały i zaopiniowane fuzy projekty uchwał, będące w porządku obrad sesji.

Komisja Rewizyjna - obradowała dwa razy między sesjami. Na posiedzeniach oraz
w okresie między sesjami Komisja zajmowała się bieżącymi sprawami, rczpatrzyła jedną
skargę, przeprowadziła kontrolę inwestycji Zielonego RyŃu orazbtałaudziałw przetargach.

Ad.6.
sprawozdanie Burmistrza z działalności miedzv sesiami.

W okresie sprawozdawczym Burmistrz wydał 17 zarządzeń (sprawozdanie z wydanych
zaruądzei stano wi załącznik do protokołu).

Sprawozdanie z realizacji Uchwał Rady Miasta za III kwartał 2012 r. stanowi załącznik do
protokołu.

11 WRZEŚMł - Odbyłem kolejne spotkanie z przedstawicielami grup kombatanckich
w naszym mieŚcie, w sprawie przydzielenia im nowych lokali. Pragnę poinformować Wysoką
Radę, że brak lokali w zasobach komunalnych uniemożliwia, wzorem innych miast,
zlokalizowanie wszystkich organizacji w jednym budyŃu. Zmuszeni więc jesteśmy, po
wypowiedzeniu z prywatnego budyŃu przy placu św. Jana, otganizacje te umieścić
w róznych lokalach, w obrębie Środmieścia. Nie zapomnimy o żadnej z organizacji,
przeciwnie pomagać będziemy im, jak do tej pory, równteżwbieżącej działalności.
13 WRZEŚNIł - Pragnę Państwa poinformować, że Miasto Sanok zostało wyróżnione
nagrodą "Gmina Przyjazna Przedsiębiorczości". Dane statystyczne wojewódzkie i centralne
potwierdzają że w obrębie granic administracyjnych miasta przemysł i przedsiębiorczośó,
relatywnie oceniając, są wspierane przęz samorząd miasta, odpowiednią politykę burmistrza,
uchwały Rady Miasta, gospodarkęprzestrzennąi lokalową, Zaznaczam, że sprawozdawczości
te oparte są na danych Ministerstwa Finansów, Urzędu Wojewódzkiego, Wojewódzkiego
Urzędu Pracy orazUrzędu Statystycznego, Sądzę, że zakłady przemysłowe naszego miasta
i pracodawcy ponosząkonsekwencje trudności gospodarczych, w których znalazła się Polska.
Niemniej winniście Państwo wiedzieć o tym, że są zakłady, które nie tylko zwalniają
znąilfiąc się w trudnej sytuacji. Większość z nich utrzymuje się na rynku mimo ponoszenia
konsekwencji kryzysu. Na przykład Pass Stomil w przeciryu ostatnich 2 lat utwotzył 740
miejsc pracy, aw przeciryu 3 ostatnich lat - 1l23 miejscapracy. Zatrudntęnie w 2013 - 2014
ma wynieŚĆ w tej firmie docelowo ok. 2200 pracowników. Przedstawiciele Rady Miasta
i mieszkańcy powinni wiedzieć, ze w Sanoku równiez są tworzone miejsca pracy. Zapevłne
niejeden z Państwa i sanoczan w tym momencie stwierdziłby, że taka flrma,jak Autosan, to
przede wszystkim zwolnienia. Doskonale o tym wiem, jak również o nowych decyzjach, czyli
o zwolnieniach grupo}vych 139 osób. Jak informuje mnie prezes, na dzień dzisiejszy zakład,
musi zwalniac, ale zarówno jednoznaczna polityka obecnego właściciela Sobiesława Zasady,



Rady Nadzorczej i Zarządu Spółki dęy do ratowania zakładu, a co za tym tdzie do jego

progresji w ż - 3 następnych latach, a więc i do zatrudnień. Taką wolę przedstawił Sobiesław
Zasadapodczas spotkania zę mną.
Państwo radni winni wiedzieó też o tym, ze istnieją zaległości podatkowe zakładu w stosunku
do miasta i do końca roku powinny być spłacone w skumulowanych ratach. Dla miasta na ten

moment niemozliwą jest kompensata zadłużenia Autosanu w postaci produktu fabryki, tj.

autobusów. Zprostego powodu, mamy swoje zobowiązania i potrzeba nam pilnie gotówki.

18 WRZEŚNIł - Uczestniczyłem w walnym, dorocznym zebraniu IAKS, czyli Polskiego
Stowarzyszenia Rozwoju Infrastruktury Sportu i Rekreacji, do którego należymyjako miasto.
20 WRZEŚNh - W Sali Herbowej odbyła sie prezentacja opracowana przez współpracującą
z nami firmę ZETO. Dotyczyła ona digitalnego nadzoru nad projektowaniem, realizacją
troz\tczęniem inwestycji. Większośó miast posiada taki system. Sądzę, ze miasto Sanok
ijegospółki powinny w perspektywie najbliższego okresu znalężc środki na jego

wprowadzenie.
21 WRZESNIA - Uczestniczyliśmy w święcie naszego partnerskiego miasta Drohobycz,
zktorym złożyliśmy wspólnie bardzo wńny projekt z Programu Polska - Ukraina - Białoruś.
Przeszliśmy pierwszą formalną kwalifikację projektu, zaś ostateczna decyzja zapadnte już za
kilka dni.
22 wFtZEŚNn - Na Górach Słonnych odbyły się Mistrzostwa Polski w rajdach górskich,

współorganizowane po raz kolejny pIzez Miasto Sanok i sanocki MOSiR.
Na przełomie września i października przebywaliśmy na jubileuszu współpracy Reinheim -

Cestas, naszych miast partnerskich. Jak zapewne Szanowna Rada zauważyła zdecydowanie
zma|ała ilość kontaktów międzynarodowych z miastami partnerskimi, co związane jest

z brakiem funduszy, najczęściej po obu stronach.
4 PAŻDZIERNIKA - Wspólnie braliśmy udział w inauguracji kolejnego roku
akademickiego w PWSZ, instl.tucji, którąwspieramy w przeróżnych przedsięwzięciach.
12 pAŻDZIERNIKA - Podczas konferencji gospodarczej Polsko-Włoskiej Izby
Gospodarczej Sanok zostaŁ wytypowany do prezentacji swoich inwestycji wtaz z ofertą. Taką
właśnie przedstawiłęm w Krakowie wTazz 6 innymi samorządami miejskimi.
B 9AŻDZIERNIKA - Braliśmy udział w jubileuszu 4}-|ecia naszej szkoły muzycznej.
Wspólnie z Przewodniczącym Rady mieliśmy mozliwość złożęnia podziękowań, gratulacji

iżyczendla tej ważnej placówki, promującej miasto i region orazkształcącej utalentowanych

artystyczni e i muzy cznie młodych ludzi.
t4 pAŹDZIERNIKA - Jako Miasto byliśmy współorganizatorami Dnia Dawcy Szpiku,
który odbył się w Sanockim Domu Kultury pod patronatem wielu stowaruyszeń promujących

transplantologię i dawstwo szpiku. Pragnę przypomnieó, że już kilka lat temu brałem udział
w działaniach na rzęcz poparcia transplantologii przęz Związek Miast Polskich, a więc i nasze

miasto.
Szanowni Państwo wspólnie z sanockimi zakładami pracy, Urzędem Marszałkowskim,
Rzeszowską Agencja Rozwoju Regionalnego pragniemy utworzyć w Sanoku klaster
gospodarczy, czyli formalny twór wspierany ptzęz wszystkie insty,tucje, w tym środki unijne.
Miałby on na celu rozwijanie i wspieranie przedsiębiorczości, a wszystkie uczestniczące
w nim podmioty gospodarcze docelowo miałyby osiągnąć nie tylko pozytek w postaci

doradztula inwestycyjnego, ale również aplrikacji o środki np. związane z informatyzacją
zakładow.
18 PAŻDZIERNIKA - Pragnę Państwa poinformować, że znany kanadyjski hokeista
Wojciech Wolski na azas wstrzymania rozgrywek NHL gra w Sanoku, Było to mozliwe
dzięki tylko i v,ryłącznie sponsorom Ciarko i PBS, bęz udziału finansowego miasta. Mimo
wielu krytycznych spostrzezeń, wszyscy uznająto za bardzo dobry marketingov,ry zńieg



obydwu sponsorów. Nie ulega wątpliwości, że to równiez promocja nie tylko dyscypliny
polskiego hokeja, klubu, ale i miasta.
Bardzo często odbywamy spotkania tzw. dyrektoriatu finału Mistrzostw Świata - imprezy,
która odbędzie się w naszym mieście 25 i 26 stycznia 2013 r. To wielkie wyzwanie
organtzacyjne i medialne, dlatego tez powołany zostń dyrektoriat imptezy, który ma przy
współpracy PKOL, PZM, marszałka Karapyty i naszych jednostek: MOSiR oraz Wydziałl
Promocji przeprowadzić tę imprezę na najwyzszym poziomie.
25 PAZDZIERNIKA - Wzięliśmy udział w drugiej edycji Targów Edukacji i Pracy,
zorganizowanych m.in. przez Podkarpacką Wojewódzką Komendę Ochotniczych Hufców
Pracy w Rzeszowie, PuŃt Pośrednictwa Pracy w Sanoku, Ośrodek Szkolenia Zawodowego
w Sanoku, Państwową Wyższą Szkołę Zawodową w Sanoku. Celem przedsięwzięcia było
ułatwienie kontaktu z potencjalnym pracodawcą absolwentom szkół, osobom bezrobotnym,
atakże zaprezentowanie oferty firm szkoleniowych. Targi zgromadziły żż vrrystawców
z województwa podkarpackiego. Wzięło w nich udziń ok. 700 osób.
Wysoka Rado, od kilku lat intensywnie pracujemy nad tym, aby miasto Sanok uzyskało
obwodnicę południową. Dziesiątki pism, narad, monitów, spotkań lobbujących, uchwał Rady
Miasta, słuzyło właśnie temu, aby poprzez Regionalną Dyrekcję Drog Krajowych i Autostrad
przekonać odpowiednie organy decyzyjne, tj. Ministerstwo Infrastruktury i GDDKiA
o zasadności powstania takiej obwodnicy dla naszego miasta. Posiadamy formalne deklaracje
wsparcia dla naszej obwodnicy, jak chociażby uchwały Sejmiku Wojewódzkiego, Rady
Miasta Sanoka, wiele listów poparcia od posłów i senatorów rożnych opcji. Oczywiście,
obwodnica jako inwestycja Dróg Krajowych wymagać będzie docelowo, niestety, co w tym
kraju jest chorobą decyzji politycznych. Obyśmy my i nasze argumenty nie padli ich
konsekwencjom. Ze swej strony robię wszystko, co jest mozliwe, jeżdżąc, przekonując
ministrów, prezesów, azy dyrektorów departamentów, instytucji, które mogą pomóc.
Dziękuję wszystkim podmiotom, organizacjom, które wspierają mnie w tych działaniach.
Ieżęli zĄdzie taka potrzeba, to będę pierwsza osobą która w ostateczności namówi
współmieszkańców do wykorzystania ściezki, jaką niejedno miasto i samorząd już wybrało,
jak np. Suwałki, aby przekonać decydentów do tego, co dla nas - mieszkańców jest wielką
mozliwością.

Ad.7.
przedstawienia informacii przez komendanta policii dot. działań powiatowei policii
w Sanoku.

Komendant Policji Pan Mirosław Pawełko podsumowując Akcję Znicz poinformował, że na
terenie powiatu sanockiego w tamtym roku było 6 nietrzeźvłych kierowców, w tym roku tylko
2, kolizji w tamtym roku było 9, w tym roku 6. Nie było żadnej kradzieży w rejonie
cmentarzy, Warto wiedzieć o tym, ze pomimo napięcia i sy,tuacji jaką słyszy się z mediów,
w naszym regionie jest inaczej, jest lepiej, dlatego że społeczeństwo rozumie, czyta apele
i chce samo dbać o własne bezpteczeństwo, pomimo że były zakorkowane drogi i napięcie,
było rownież zrozumienie. Oczywiście dokłada się do tego brak obwodnicy w Sanoku, co jest
wielką koniecznością. Komendant podziękował za taki przekaz i zrozumienie oruz chciałby
aby w codziennych kontaktach podnieść rangę rozumienia problemu bezpieczenstwa na
drodze pTzęz społeczeństwo sanockie.
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Ad.8.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmianv uchwały budżetowei na rok 2012.
z ewentualnvm podieciem uchwały w tei sprawie.

Skarbnik Miasta Pan Kazimierz Kot poinformował, że kolejna zmiana budzetu w sensie skali
wartościowej nie jest znacząca, przynosi zwiększenie dochodów i wydatków budzetowych
o kwotę 37.16I zł. W uchwale budzetowej zwarte jest jedno istotne zadanie, mianowicie
wprowadza się nowy projekt ,,Modernizacja stadionu ,,Wierchy" w Sanoku", realizowany
w układzie 50% środki z urzędy marszałkowskiego, 50Yo wl<ład własny, natomiast zakres
będzie obejmował wymianę krawęzników przy stadionie wokół pły.ty boiska. Jest to temat
ważny, poniewaz był podnoszony w trybie nadzoru pIzęz organy, które dopuszczały obiekt do
rozgrywaniamęczow. Zwiększa się więc dochody budżetowe o kwotę 17.16I zł., jest to
dotacja celowa na ww. projekt. Na wniosek Rady Dzielnicy Olchowcę wprowadzone zostały
do planu budZetu v,ryższe środki ze sprzedaży mienia, czyli drewna w kwocie 20.000 zł.
W ramach przeniesień środki zaoszczędzone w drogach publicznych na wydatkach
inwestycyjnych w kwocie I7.200 zł. proponuje się zdjąć zplanu dróg publicznychiprzekazać
na dział Kultura ftzyczna jako wkład własny na projekt ,,Modernizacja stadionu ,,Wierchy"
w Sanoku". Proponuje się również przenieść 5.000 zł, w Dziale Administracja publiczna,
Promocja jednostek samorządu terytorialnego na parugraf dotacja celowa na pomoc
finansową udzieloną między jednostkami samorządu terl,torialnego na dofinansowanie
własnych zadań bieżących (dot. fundacji sztandaru dla jednostki wojskowej Podhalańskiej
w Rzeszowie). Na wniosek Wydziału Kultury Ftzycznej i Oświaty proponuje się przenieść
kwotę 47.000 zł.,ktora zarezęTwowanabyły jako stypendia dla hokeistów, na wniosek klubu
jest stanowisko, aby te środki przyznać klubowi w formie promocji miasta (usługi
promocyjne).

Komisja Finansowo Gospodarcza pozy.tywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały. Wszystkie propozycje dot. zarówno zwiększenia dochodów, jak i wydatków oraz
przeniesienia między Wydzińami zostały zaopiniowane pozytywnie jako zasadne.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusję w tyn punkcie.

Radny Pan Maciej Bluj poinformował, że ztego co widzi w projekcie uchwały nie przewiduje
się kwoty 27.775 zł. na wyrównanie do budzetu Miejskiej Bibliotece Publicznej, która
pokryła zadlużęnia Tygodnika Sanockiego. Czy jeszcze w tym roku przewiduje się takie
wyrównanie?

Radny Pan Zbigniew Daszyk poinformował, że w tym roku dwukrotnie próbowano sprzedać
stadion ,,Wierchy" i były to nieudane próby, teraz inwestuje się w stadion. Czy w związkls
ztym dalej stadion będzie przęznaczony do sprzedaży?

Skarbnik Pan Kazimierz Kot poinformował, ze jest w tym momencie tworzony projekt
budzetu na rok 2013 ijest ogromna trudność, aby w ramach tego projektu zalwzęó zadania do
realizacji zadania własnę i obligatoryjne, a zarazem zbilansować go dochodami, i wykonać
wymogi formalne, które są stawiane przed tym budzetem. W budżecie na rok 2013 zakłada
się sprzedaż w przyszłym roku znaczących kwot, które będą pochodzlły z mienia
komunalnego, będą to sumy ok. 9.000,000 zł. i w ramach tych kwota na pewno będzie trzęba
spróbować sprzedać stadion, sprzedać Halę Targową Strózowską. Takie są wymogi, żeby
zbilansować budZet w sensie dochodów bieżących, wydatków bieżących, spłaty kredytu,
środków na te spłaty, aby sprzedaż mienia komunalnego w przyszłym roku wynosiła
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w granicach 9.000.000 zł. W sprawie stadionu na Wierchach jest wymóg, aby płfia byŁa
dopuszczona do uzytkowania, krawęzniki betonowe zamienic na inny rcdzaj materiału ze
względów bezpieczeństwa, więc bez względu na to czy stadion pojdzie do sprzedaży czy nie,
trzeba doprowadzić go do uzywalności. Odnośnie pytania Radnego Maciej Bluja to
ptzekazano pismo do MBP, w którym napisane byŁo, że jest to zobowiązanie instytucji
kultury, ktoraprzyjęła Tygodnik Sanocki wobec ZUS - u i to zobowiązanie trzeba wykonać.
Natomiast w toku realtzacji uchwały budZetowej będą starania, aby tą lukę, która powstała,
uzupełniĆ, ale jest powód natury czysto formalnej, bo gdyby nawet te środki były, w tym
momencie wolne, to i tak nie mozna by było ich zaplanować na zwiększenie dotacji dla
instytucji kultury, ponieważ w tym momencie wydatki bieżące są na poziomie dochodów
bieżącychi żadęn organ nadzoru nie pozwoli podnieśó już wydatków biezących.

Radny Pan Maciej Bluj poinformował, ze odnośnie zadłużeń Tygodnika Sanockiego to
sprawa była omawianana Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki, która ma koncepcja,
z ewentualnością taką jeżeli nie będzie alternatywy zę strony Skarbnika i Zastępcy
Burmistrza Mariana Kurasza, to z kwoty 41.000 zł. na stypendia sportowe wyasygnować
potrzebnąkwotę na wyrównanie do budzetu Miejskiej Biblioteki Publicznej.

Zastępca Burmistrza Pan Marian Kurasz odnosząc się do plania Radnego Zbigniewa
Daszyka poinformował, że oferta sprzeduży stadionu jest nadal aktualna, ale jest zawarty
zapis, że do chwili zbudowania nowego stadionu, stadion znajdujący się na Wierchach będzie
użytkowany, a że jest dopuszczany warunkowo i jest wymagana zmlana krawężnikow, więc
musi zostać to wymienione. Odnośnie wypowiedzi Radnego Maciej Bluja, to aktualnie nie
możnaptzeznaczyć środkow na wyrównania MBP ale jeżeli dochody bieżące będąwiększe to
wówczas wydatki tez się zwiększą i wtedy taka mozliwość będzie.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Wojciech Wydrzyński zwrócił się z pytaniem, co znaczy
zakup usług promocyjnych, w ramach stypendiów przęznaazanych na Klub Hokejowy? Na co
dokładanie te środki będąprzeznaczone?

Radny Pan Łukasz Woźniczak zv,lrocił się z pytaniem, czy nie mozna by było całkiem usunąó
krawęzniki na stadionie?

Skarbnik Pan Kazimierz Kot odpowiedział na pytanie dot. przekazania środkow Klubowi
Hokejowemu na promocję. W sumie kwota na stypendia w tym roku wynosi w planie ok.
140.000 zł, i ta kwota obejmuje równiez zwiększone dotacje dla Klubu Stal, które były
przyznanę jako zwiększenie planów dochodów i wydatków, które realizowane są w formie
stypendiów. Natomiast już przy rcalizacji uchwały budzetowej był podział istniejącego planu
środków na stypendia i Komisja, która dokonywała podzińu, pTzęznaczyła dla Klubu
Hokejowego kwotę 47 .000 zł. na stypendia, wówczas klub nię opowiedział się w temacie, czy
środki które ma przyznalę chce wykorzystać w formie stypendiów, czy irnej. Ostatnio klub
poprosił o moźliwość przekazania środkow planowanych na stypendia w formie promocji, co
jest możliwe w świętle ustawy. Promocja polegałaby na wykupię działań promocyjnych ze
strony klubu w czasie rczgtywania imprez i przekazania tych środków klubowi na realizację
zadań promocyjnych.

Sekretarz Miasta Pan Waldemar Och udzielił odpowiedzi na pytanie dot. krawężników na
stadionie. Poinformował, że wiele razy Zarząd Klubu zwracń się z prośbą o pomoc w celu
usunięcia tych krawęzników ale jest to przedsięwzięcie dosyć skomplikowane, gdyż
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wniektórych miejscach są bardzo głęboko usytuowanę t bęz pomocy specjalistycznego

sprzętu nie da się tego zrobic.

Radny pan Maciej Bluj zwrócił się z prośbą o plzerwę w celu konsultacji z członkamt

Komisji oświaty, kultury, Sportu i Turystki dot. złożenia wniosku w sprawie wyrównania

środków do budzetu MBP.

Radny pan Roman Babiak uważa, ze prośba przedmówcy jest zasadna i równiez wnioskuje

o przerwę celem przedyskutowania tematu.

W tym miejscu porządku obrad prowadzący posiedzenie ogłosił 5 minut przetr{v.

Po przerwie.

Radny Pan Maciej Bluj poinformował, że po konsultacji uznano, ze Komisja OKSiT nie

będzi! składać wniosku. Zwroclł się również z pytaniem do Skarbnika Miasta, czy jest

wstanie zapewnić, że środki zostaną wyrównane Miejskiej Bibliotece Publicznej? RadnY

dodał, że MBP wypracowuje środki własne ok. 30.000 zł. rocznie, ok. 50.000 zł. rocznie

wydają na zakup wóluminów i to co sobie wypracowuje ma na zadania własne. W związku

,ły^ komisja-nie chciałby, aby ciężko wypracowanę przęz MBP środki własne bYłY

rekompens atąza długi zakładu budzetowego Tygodnik Sanocki,

Radny pan Roman Babiak podziela puŃt widzenia Radnego Macieja Bluja t uważa, Że

utracóne środki pieniężne przez Miejską Bibliotekę Publiczną bezwzględnie powinny byĆ

zwrócone.

Skarbnik pan Kazimierz Kot poinformował, że problem polega na tym czY będzie właŚciwa

relacja dochodów i wydatków-bieżących. W tej chwili pozostają dwa ruchy, pierwsze to ruchY

poziómie, czyli przesunięcie z wydatkow bieżących na wydatki bieżące, ale pytanie jest czY

znajdąsię takie-środki? Drugi ruch to pytanie do podatników, czy dochody bieżące na 1,5

miesiąca przedkońcęm roku wzrosną na ty|e, że pozwolą zwiększyć wydatki bieżące?

Radny pan Maciej Bluj uważa, ze powinno się bardziej przyjrzeĆ całej strukturze przyjęcia

Tygołnika Sanockiego ptzęz MBP oraz wydatkom Tygodnika Sanockiego. Powinno się

równiez zwrócić do 
-Dyrektora pana LeszkaPuchały, aby w najbliższym czasie Przedstawił

Radnym szerokąinformację finansowąna temat fuŃcjonowania Tygodnika Sanockiego .

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan

lan okte3ewi ci zamknf, dyskusję w tym puŃcie i przystąpił do odczytania projektu uchwałY

dot. zmiany uchwały budzetowej na rok 2012.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzężeh,

Za przyjęctem uchwały Nr XXXII1268/12 głosowało 9 Radnych, głosów przeciwnych nie

było, 9 Radnych wstrzymało się od głosu.

Uchwała zostala podjęta.
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Ad.9.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia wvsokości stawek
podatku od nieruchomości. z ewentualnym podieciem uchwałv w tei sprawie.

Skarbnika Pan Kazimierz Kot poinformował, żę kolejne trzy uchwały związane są
z projektem budzetu, ponieważ to na jakim poziomie dzisiaj uchwali się stawki podatków
będzie rzutowało na plany dochodów w pozycjach podatkowych, podatków i opłat lokalnych.
Podatek od nieruchomości jest płacony od gruntow, budynków, budowli , pŁacągo właściciele,
posiadacze, użytkownicy wieczyści. Co roku trzeba się mierzyć z problem waloryzacji stawek
podatku od nieruchomości, poniewaz arl.20 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych mówi
o tym, że Minister Finansów dokonuje tzw. waloryzacji rocznych stawek maksymalnych.
Tawaloryzacja wynika ze wskaźnikow, które publikuje GUS, wskaźniki dot. skali inflacji
w trzech kwartałach roku podatkowego do trzech kwartałów roku poprzedniego.
W komunikacie GUS jest podana stawka 4oń, czyli stawki maksymalne które są dopuszczalne
rosną o 4Yo. Wzorem lat poprzednich proponuje się aby stawki, które funkcjonowały w roku
2012 i były niższę od maksymalnych, podnieść równiez o 40ń, wówczas będą one
odpowiednio niższę od stawek maksymalnych. W sumie dochody z podatku od
nieruchomości osób prawnych i fizycznych wyniosą kwotę do podstawy wymiaru 19.433.000
zł., jest to prawie 20%o dochodów budzetowych, w planie budzetu na rok 2013 zakłada się
kwotę 19,540.000 zł. licząc na zaległości, które zawszę występują i na to, ze powstaną nowe
obiekty, które zostaną objęte deklaracjami podatkowymi. Najwazniejsza stawka są to budynki
związane z działalnością gospodarcząi proponuję się kwotę 2I,42 zł. zaffi2, w roku bieżącym
ta stawka wynosi 20,60 zł, , natomiast stawka maksymalna wynosi 22,82 zł. Jak co roku
Skarbnik poinformował, jak wyglądają stawki podatku od nieruchomości gmin ościennych,
które te podatki ptzyjęły, a mianowicie są dwie gminy które przyjęły stawki wyższe, a więc
miasto Rzeszów i miasto Brzozów. Wszystkie inne gminy natomiast mają podobne stawki do
miasta Sanoka, bądź trochę niższe. Przedmiotowa uchwała uchyla uchwałę tegoroczną
i wchodzi w życie po opublikowani w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego
z mocąobowiązującą od 1 stycznia 2013 r,

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabtania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan Jan
Oklejewicz zamknfi dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżęń.

Za ptzyjęciem uchwały Nr XXXII1269/12 głosowało 18 Radnych, l Radny był przeciw,2
Radnych wstrzymało się od głosu

Uchwała została podj ęta.
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Ad. 10.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia wysokości stawek
podatku od środków transportowvch" z ewentualnym podieciem uchwałv w tei snrawie.

Skarbnik Pan Kazimierz Kot poinformował, że przedmiotowa uchwała oprócz stawek
maksymalnych zakłada równiez stawki minimalne, które wynikają z kursu ęuro. W związku
zWm, ze kurs euro na przestrzeni trzech kwartałów tego roku do trzech kwartałów roku
poprzedniego spadał, Minister ogłosił, że stawki minimalne tego podatku spadają o 6,0żYo,
a stawki maksymalne rosną o 40ń. Proponuje się aby stawki tegoroczne funkcjonujące w roku
2012 podnieść o 4%. W sumie dochody z tego podatku wyniosłyby 1.074.000 zł, natomiast
do planu budżętu na rok 2013 przyjmuje się 1.100.000 zł.W stosunku do gmin ościennych
relacje są podobne, równiez swoje podatki tegoroczne podnoszą o 4Yo. Przedmiotowa
uchwała uchyla uchwałę tegoroczną i wchodzi w życie po opublikowani w Dzienniku
Urzędow;łn Województwa Podkarpackiego zmocąobowiązującą od 1 stycznia}}I3 r.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozy.tywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenię Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Andrzej Chrobak stwierdził, żę zastanawia się nad sensem podnoszenia podatku
od środków transportu, poniewaz na Komisji Finansowo Gospodarczej, Skarbnik
poinformował, że w tej kwestii za trzy kwartały jest zaległość na 200.000 zł. Radny zwtoctł
się z pytanie, czy na skutek podniesienia podatków suma ta nie będzie się powiększać?

Skarbnik Pan Kazimierz Kot sprostował informację dot, zaległości, stwierdzając ze jest to
kwota o połowę niższa.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Jan Oklejewicz zamknĄ dyskusję w tym puŃcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzężęń,

Za przyjęciem uchwały Nr XXXII|L7\|IL głosowało 17 Radnych, 1 Radny był przeciw, 3

Radnych wstrzymało się od głosu.

Uchwała została podjęta.

Ad.11"
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie opłaty od posiadania psów.

z ewentualnvm podięciem uchwały w tei sprawie.

Skarbnik PanKazimierz Kot poinformował, że proponuje się aby opłatę od posiadania psów
podnieść na rok 2013 do kwoty 60 zł. z obowiązującej stawki 58 zł. Skarbnik dodał, że efekty
są tutaj znikome bądź żadne, kwotę jaką przyjmuje się do planu to 108.000 zł., ale ze
względów dyscyplinujących właścicieli, nawet do uświadomienia tego, że mają psa i z tym
wiąząsię pewne obowiązki, m.in. płacenie tej opłaty, proponuje się tą uchwałę podjąć. Opłata
od posiadania psów nie obejmuje właścicieli psów, które pilnują gospodarstw rolnych oraz
osoby niepełnosprawne wykorzystujące psy do pomocy dla siebie.
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Komisja Finansowo Gospodarcza pozltywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Ryszard Bętkowski stwierdził, że byłby za chipowanie psów. Problem psów
można też rozwiązać w ten sposób, aby wejść w kontakt z weterynarzem, zdobyć listę ile jest
psów i w}nrusić na właścicielach opłaty za psy oraz proponowałby podnieść stawkę do 260
zł. Wtedy nikt na czwallym, czy trzecim piętrze nie będzie trzymał psów bo to się nie będzie
opłacało i nie będzie również sl.tuacji, ze psy robią co im się podoba a właśclciele nie
ponoszą zato żadnej konsekwencji.

Radny Pan Maciej Drwięga zwtócił się z pytaniem ile jest osób niepełnosprawnych
zwolnionychz opłŃy za posiadanie psów?

Radny Pan Maciej Bluj stwierdził, żę problem nie tkwi w wysokości podatków ale w tym, że
te psy pozostawiają wiele nieczystości co głównie widaó w zimie. Mozna by było umieścić
w Tygodniku Sanockim kronikę Strazy Miejskiej m.in. egzekwowanie spraw takich jak
podatek od psa.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzącv posiedzenie Pan
Jan Oklejewicz zamknS dyskusję w tym puŃcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały
w sprawie w sprawie opłaty od posiadania psów.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń.

Za przyjęciem uchwały Nr XXXII121I/12 głosowało 19 Radnych, głosu, 1 Radny był
przeciw, 1 Radny wstrzymał się od głosu.

Uchwała została podjęta.

Ad.lz.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie upoważniania Burmistrza Miasta
Sanoka do zaciagniecia zobowiazania na realŁacię zadania pn. ..Budowa sali
gimnastycznei wraz z boiskiem sportowym przy Gimnazium Nr 2 w sanoku".
z ewentualnym podieciem uchwałv w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta Pan Konrad Białas poinformowŃ, że przedmiotem
niniejszej uchwały jest upoważnienie Burmistrza Miasta do zacirynięcia zobowięania na
realtzację zadania pn. ,,Budowa sali gimnastycznej wraz z boiskiem sportowym przy
Gimnazjum Nr 2 w Sanoku". Naczelnik WydziŃu zgłoslł autopoprawkę do projektu uchwały
w zakresie kwot przeznaczonych na dofinansowanie zadania, a mianowicie w wyniku prac
projektowych związanych ze złożęnięm projektu obnizono nięznacznie kwotę całkowitą
zadania, w chwili obecnej wkład własny jaki jest potrzebny to 1.664.774 zł,., wcześniej była to
kwota I.667.710 zł, Zobowiązania w poszczególnych latach w związku z autopoprawką
wyniosą: w roku 2013 - 681.378 zł,,w roku 2014 -983.396 zł.
Dodał, ze w chwili obecnej nadarzyła się okazja zdobycia środkow finansowych w ramach
Regionalnego Programu Operacyjnego Wojewodztwa Podkarpackiego, jest to ostatni nabór
na infrastrukturę edukacyjną więc istnieją pewne ograniczenia, można otrzymać nie więcej
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ńż 70% kosztów kwalifikowanych zadania, ale pod warunkięm, że nie będzie to więcej jak
1.000.000 zł. W chwili obecnej całkowita wartość zadania to 2.663,697,77 zł. brutto.
W zakresie przedmiotowym niniejszego projektu jest rozbudowa budynku Gimnazjum Nr 2

o salę gimnastyczną więc wszelkie roboty ziemne, przygotowawczę, fundamenty,
konstrukcja parteru, dachu z zapleczem, ścianek działowych, tyŃów itd., zakup wyposazenia
sali gimnastycznej m.in. oprzyrządowanie do koszykówki, siatkówki, piłki ręcznej, drabiŃi
gimnastyczne, materace, jak róv,mież sprzęt multimedialny, zagospodarowanie terenu

z budową boiska sportowego i dojściem budyŃu do sali gimnastycznej oraz wszelkię
instalacje. Oczywiście część pieniędzy zostanie przęznaczona na promocję projektu
i inżyniera kontraktu.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozltywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały. Komisja była zdania, że nawet przy tak niewielkim dofinansowaniu rzędu 40oń

wartości zadania podjąć uchwałę, przygotować projekt i być gotowym do skorzystania
z ostatnich środkow unijnych w tym budzecie ż001-2013. Jeżeli nie będzie stać na to Gminę
Miasta Sanoka to ostatecznię mozna nie podpisać umowy.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Andrzej Chrobak poinformował, że nie wątpliwe budowa sali gimnastycznej
w Gimnazjum Nr ż jest potrzebna i do wydania jest kwota ponad 2.600.000 zł., jest jednak
jeszcze jedna szkoła SP Nr 1, która nie jest ocieplona i w zimie jest tam naprawdę zimno,
a dla Radnego jest to problemem o więle bardziej istotny niżbrak sali przy Gimnazjum Nr 2.

Zwrócił się równiez z pytaniem, czy jeżeli wyda się pieniądzę na salę gimnastyczna, to czy
wówczas znajdą się na ocieplenie SP Nr 1? Dodał, że Gimnazjum Nr 2 jest to budynek
wieloletni w złym stanie technicznym, na ścianach w piwnicy jest grzyb na skutek czego

odbija się to na zdrowia dzieci, szczególnie alergtcznych, więc czy jest sens budowania sali
przy takimbudyŃu. Innąkwestiąjest sens budowy kolejnej sali, która jest niewymiarowa, bo

w Sanoku brakuje sali, która miałaby pełny wymiar i w której można by było urządzać

zawody tego typu jak piłki siatkowej, piłki koszykowej, ręcznej.

Radny Pan Maciej Drwięga poinformował, że popierając wypowiędź poprzednika dot. SP Nr
1 proponowałby aby w tym głosowaniu jednak nie łączyc tych dwóch spraw, gdyż

opowiadając się przeciwko uchwale dzisiaj zaproponowanej, nie rozwięe się problemu
z ociepleniem SP Nr 1. Radny przypomni ał, że Gimnazjum Nr 2 jest największym gimnazjum

w tej chwili w Sanoku, pomimo tego że fuŃcjonuje w najstarszym budynku.75Yo gimnazjow
sanockich, czyli 3 z 4 mają bardzo małe sale, jedynie Gimnazjum Nr 4 ma w miarę
przyzwoitą salę, więc Radny proponuje aby jednak zagłosować za i dać szansę tej szkole.
Powinno się popatrzęc Ia to inwestycyjne też w ten sposób, że dzisiaj na poziomie
gimnazjum zaczyna się olbrzymia walka o ucznia i ściąganie teżtych uczniów spoza Sanoka,
więc nalezy popatrzeć na infratsukturę która jest wokół Sanoka przy szkołach, tam uczniowie
sąprzyzwczajenijuż często do pewnego poziomu. W Sanoku sale gimnastyczne i tego typu
obiekty są gorsze, albo ich całkiem nie ma, często porównując sytuację wokół Sanoka.

W związku z tym budowa sali gimnastycznej może wpłynąć tęż na zwiększenie ltczby
uczniów, za czw idzie tęż subwencja, czyli większe środki na oświatę.

Radny Pan Maciej Bluj poinformował, żę od wielu lat czekał na inicjatywę Burmistrza
budowy sali gimnastycznej przy Gimnazjum Nr 2. Radny zdaje sobie sprawę, ze jest to nie
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tani projekt i też nię ma gwarancjt, że ta sala powstanie, nie mniej jednak Gimnazjum Nr 2
jest najliczniejsze w Sanoku jeżell chodzi o ilość uczniów i oddziałów i powinno się
wybudować tam salę gimnastyczną.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Dańczyszyn stwierdził, ze owszem zauczniem idzię
subwencja ale ile do tej subwencji jako budZet miasta musi dopłacić? Bo cała subwencja nie
pokryje tych kosztów które ponosi Gmina Miasta Sanoka.

Radny Pan Piotr Lewandowski poinformował, że na przestrzeni ostatnich kilku lat budowa
sali gimnastycznej w Gimnazjum nl 2 była najczęściej aplikowana do róznych funduszy,
nawet ministerialnych i wreszcie się to udało. W związku z tym mając to na uwadze
należńoby by poprzeó ten projekt uchwały. Powinno się jednak mieć na uwadze równiez
dwie kwestie, mianowicie zmniejszająca się cały czas ilość uczniów w Sanoku, jak równiez
corazliczniejsze głosy w róznych formacjach politycznych odnośnie likwidacji gimnazjów.

Radny Pan Robert Najsarek poinformował, że cieszy falł iż szanse na powstanie tej sali
gimnastycznej są corazbardziej realne i dziwiąRadnego wątpliwości niektorychradnych, czy
jest to opłacalne czy nie. Nawet ze względu na usytuowanie centralne i wielkość szkoły nie
powinno się nawet na tym zastanawiaó.

Radny Pan Roman Babiak uważa, ze jest to pozytywna inicjatyrva, należy wyrównywać
szanse i nie mozna pewnej grupy uczniów pozbawiaó dostępu do sali gimnastycznej,
szczegolnie żę ta szkołajest w centrum miasta. Radny będzie głosował za.

Zastępca Burmistrza Pan Marian Kurasz odnosząc się do wypowiedzi Radnego Andrzeja
Chrobak poinformował, że nie możę dzisiaj dać deklaracji, że będą pieniądze na ocieplenie
SP Nr 1, bo na budzet składa się wiele czynników,przede wszystkim składa się ściągalność
podatków, sprzedaże itd. Tak samo nie można mieć gwarancji czy będą pieniądze na budowę
sali gimnastycznej, bo jezeli okaże w następnym roku, żę w bldżecie nie będzie wkładu
własnego to projekt nie zostanie ztealizowany. Na pewno będzie trzęba jeszcze włożyć
pieniądze na remont budynku Gimnazjum Nr 2, zrobić elewacje zewnęttzną. Natomiast jeżelt
chodzi o termomodernizacje to korzysta się z projektów jakie się okazują w tej chwili jest

ogłoszony nabór na salę gimnastyczną więc nie mozna składać na termomodernizacje SP Nr
I, a o tym że tam trzęba zrobió ocieplenie doskonalę wiedzą i jezeli pojawi się mechanizm
norweski będą aplikować.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Jan Oklejewicz zamkn$ dyskusję w tym puŃcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały
w sprawie upowaznienia Burmistrza Miasta Sanoka do zacirynięcia zobowiązania na
realizację zadania pn. ,,Budowa sali gimnastycznej v,ilaz z boiskiem sportowym przy
Gimnazjum Nr 2 w Sanoku".

Za przyjęciem uchwały Nr XXXII|27L|IL głosowało 19 Radnych, głosów przeciwnych nie
było,2 Radnych wstrzymało się od głosu.

Uchwała została podjęta.

W tym miejscu porządku obrad prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz ogłosił przerwę
od godz. 11{ do godz.IZD.
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Po przerwie.

Prowadzanie obrad sesji objął Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Dańczyszyn.

Ad.13.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze przetargu
nieruchomości zabudowanei stanowiacei własność Gminv Miasta sanoka położonei

w Sanoku przv ul. Gaiowei 35" oznaczonei w ewidencii gruntów iako działka nr 58/150

o pow. 4.1772 ha. z eryentualnym podieciem uchwah w tei sprawie.

Zastępca Naczelnika Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani
Lidia Kowalewicz poinformowała, że przedłożony projekt uchwały dot. zbycia w drodze
przetargu nieruchomości oznaczonej numęręm dzińki 58/150 o pow. 4.1772 ha położonej
w Sanoku, obręb Olchowce przy uL Gajowej. Nięruchomość zabudowana jest budyŃiem
kuchni, stołówki, stanicy, hydroforni oraz domków kempingowych. Przy likwidacji jednostki
wojskowej na wniosek Gminy Miasta Sanoka, Wojewoda Podkarpacki w 1999 r. przekazał
ww. nieruchomość, wówczas dzińkę 5819, na ruecz Gminy Miasta Sanoka. W roku 2000
przedmiotowa nieruchomość została vłydzierżawiona na okres 15 lat z przeznaczeniem na

prowadzenie działalności wypoczynkowo rekreacyjnej, która rozwiązana została 30 września
br. We wrześniu 2012 I. nieruchomość ta została podzielona, celem podziału było
wydzielenie dziaŁki nr 58/151 z przęznaczentem na urządzenie bulwaru z ciryiem pieszym
w obszarzę zieleni publicznej nad rzeką San. Natomiast pozostńa częśó dziaŁkt oznaazona
numerem 58/150 zgodnie z MPZP to tereny połozone w dzielnicy Olchowce d. Jednostka
Wojskowa,leżące w obszarzęktóty oznaczoty jest symbolem lUS - teren usług i rekreacji.
Zastępca Naczelnika dodŃa, że tętęn ten leży w obszarze bezpośredniego zagrożenia
powodzią wodami Ql i Q10. Poniewaz nieruchomość ta wymaga w dalszym ciągu
poniesienia duzych nakładow finansowych dlatego proponuje się zbycie jej w drodze
ptzetatgl.

Komisja Finansowo Gospodarcza negatywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej

uchwały, pomimo argumentów i uzasadnień przedstawionych przęz Burmistrza na

posiedzeniu Komisji, ze nieruchomość wymaga poniesienia wysokich nakładów, że trudna

sytuacja finansowa miasta nie pozwal a na znalęzienie środków na zainwestowanię oraz że nię
należy do kompetencji gminy prowadzenie dzińalności turystycznej.

Komisja Infrastruktury Miejskiej głosami 3 za,3 przeciw,2 wstrzymujące się nie rozstrzygła
proj ektu przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Zbigniew Daszyk poinformowaŁ, że teren Sosenek jest terenem historycznym dla
mieszkańców Sanoka, dawnej był to teręn otwaĘ do którego Sanoczanie batdzo chętnie się

udawali. Po rozwiązaniu jednostki wojskowej, Starosta jako jednoosobovły zarządca mienia
Skarbu Państwa podjął decyzję, aby ten teren przeznaczyó innym instytucjom, wtedy
sanoczanie zainspirowani i mobilizowani przez ówczesne ńadzę miejskie podnieśli larum
i Starosta wycofał się z tej decyzji ptzeznaczaJąc ten teren dla mieszkańców Sanoka.

Wówczas byli chętni do zagospodarowania tego terenu, były osoby prywatne, które miały
mieć inwestora zewnętrznego, ale niestety tak się nie stało. Puez dosyć długi okres czasu
prywatny właściciel prowadził tam działalność, miał umowę na 15-1etnią dzierżawę i nie
zostało to odpowiednio zagospodarowane. Radny |Lwńa, że sprzedanie tego terenu w całości,
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nawet z lvyłączeniem bulwaru jest niesłuszne. Wyłącznie bulwaru wzdłvz. rzeki San
spowoduje odcięcie i ten teren straci na atrakcyjności. Inną tzecząjest, ze Rada Miasta tej
kadencji podjęła decyĄę o nabyciu ptzęz miasto działkinr 57lI8, która nie została jeszcze
zakupiona iwządzenie tego bulwaru będzie trwało jakiś czas, więc znowu na kilka lat po
sprzedaniu działki, zostałby dla sanoczan wyłączony. Po co równieź budować kładkę, most na
druga stronę rzeki jeżeli sprzeda się ten teren. Radny złożył wniosek, aby zdjąó z obrad Sesji
przedmiotowy punkt i dokonać nowego podzińu, mianowicie od drogi ptzebiegającej przez
tercn działki nr 58/150 i teren po prawej stronie od drogi, czyli od drogi do lasu zbyć,
natomiast teren od drogi do rzekiprzeznaczyó do ogólnego dostępu dla mieszkańców. Domki,
które się tam znajdują należałoby rozebrać i uporządkować terenprzeznaczając go do
ogólnego dostępu mieszkańcom, natomiast ta częśc zagospodarowana tj. stołówka, domki
ofi cerskie przeznaazy ó do sptzedaży .

Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk poinformował, że to iz powstały dwa przyzwoite
obiekty, jeden na rynku ptzy zbiegu z ul. Cerkiewną a drugi budynek przęz tego samego
inwestora zrealizowany na Placu Św. Michała, stało się to dzięki temu, iz sformuło*urry
został przetarg na zasadzię zrealizowania inwestycji do 3 lat, Jedynie Pan Wota, który buduje
budynek przy ul. Piłsudskiego ze względów spadkowych, majątkowych wystąpił
o wydłuzenie terminu. Burmistrz stwierdził, że pewnie kolejne padną argumenty, że
vyprzedĄąmienie itd., jednak mienie wysprzedane w obrębie RyŃu i Placu Św. Michała
oIaz w wielu innych miejscach w Sanoku, dzisiaj dająptzyzwoity ogląd nie tylko dla oczu,
ale dadząpozytek od nieruchomości, będą miejsca pracy itd. W przypadku tak ważnego dla
Sanoczan miejsca jak SoseŃi, niedotrzymane zostało to co deklarował wielokrotnie
dzięrżawca Pan Kalemba, który mówił że będzie robił tam, modernizował, utworzy tam
karawanik. Owszem wnioskował dzieńawca wielokrotnie do miasta, zeby dostaó zgodę na
pełną modernizację, ale chciał tam robić obiekty z podmurówką obiekty wolnostojące
budowlane, a studium i plan miejscowy by to jednoznacznie dyskredytował, więc nic nie
robił. Jedyną inwestycją którą faktycznie wykonał dzięrżawca był pełny remont budynku
stołówki. Burmistrz też ma wątpliwości czy można osiągnąć w krótkiej perspektywie
czasowej tam efekt pożądany dla sanoczan, a|e myśli, że jest on o wiele łatwiejszy
w przypadku nowego inwestora, który zostanie wyłoniony w przetatgu narzucając mu
uwarunkowania czasookresem realizacji inwestycji. Liczy się również na to, ze informacja
w sprawie kładki będzie pozytywna. Truęba uporządkować teren wzdłuż Sanu, wzdłuz linii
brzegowej dzińki, co poprawi wizerunek całości. Plan jest, ale zostawiając go we własnym
zarządzie i tracąc pół roku to jest zły pomysł,bo jużteraz jest miasto zobligowane do tego,
aby szybko znaleźó dzierżawcę, który ptzez zimębędzie chciał te budynek nadzorowac, żeby
Sosenki nie uległy dewastacji.

Radny Pan Roman Babiak poinformował, że Sosenki po transformacji ustrojowej zawsze
bldziły emocje. Dzięki determinacji ówczesnychwładz SoseŃi stały się własnością miasta.
Więlu pracowników Stomilu prosiło o to, żeby zrobió wszystko aby te tereny nie wpadły
W ręce prywatne i były ogólnodostępne dla wszystkich mieszkańców. Radnego nie
przekonuje tłumaczenie, że te tereny będą cięzarem dla miasta Sanoka. Rozwiązanie, które
przedstawił Radny Zbigniew Daszyk jest logiczne i powinno się dzisiaj zagłosować za
odrzuceniem tego punktu o sprzedaży Sosenek, wrócić do tematu na Komisjach
meryĄ.orycznych i jeszcze raz zrobić inny sensowny podział. Radny myśli, ze niechlubne
hasło, ktore krĘy po Sanoku ,,co by tu jeszcze sprzedać" w przypadku Sosenek nie powinno
mieć uzasadnienia.
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Radny Pan Jan Biega poinformowaŁ, że są to tereny zalewowe, więc ten teren nie będzie już
bardziej atrakcyjny cenowo, gdyż uzyskanie pozwolenia na budowę jest niemożliwe,
w związku z czym cena wywoławcza tego terenu do przetargu będzie odpowiednio niższa.
Natomiast Radnego niepokoi to, że cokolwiek by dzisiaj Rada nie zrobiła, czy odsunie to
w czasie czy nie, to jest obiekt w postaci stołówki w bardzo dobrym stanie technicznym
izaczyna być to dewastowane. Radny głosował przeciw na Komisji gdyżuwńa, ze miasto
nie powinno się pozbywać akurat tego terenu, ale obawia się że jeżeIl, nie zrobi się z tym
cokolwiek na już, to za chwile obiekt możę zostać zniszczony. Jężęli będzie decyĄa
o sprzedaży to mienie to powinno się zńezpieczyć do momentu ptzetatgu.

Radna Pani Teresa Lisowska poinformowała, że będzie głosować za sprzedńą tego terenu,
poniewaz żadęn dzięrżawca na nie swoim nie inwestuje, będzie utrzymywń tylko zasoby
w określonym czasie, natomiast inwestuje się na swojej własności, Ponadto jest to teren
specyficzny, zalewowy, możnatam zorganizować tylko dziaŁalnośó turystyczną.

Radny Pan Roman Babiak odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że jako
mieszkaniec Sanoka od wielu lat, Radna powinna wiedzieć, ze te tereny Sosenek nigdy nie
były zalane mimo, ze wielę razy San wylał.

Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk poinformował, żę w 2006 r. ewakuowano francuską
grupę obozu międzynarodowego na skutek podlania.

Radny Pan Łukasz Woźniczak poinformował, że wniosek Radnego Zbtgntewa Daszyka jest
o zdjęcie z porządku obrad, ale nie idzie w kierunku tego, żeby nie sprzedawać obiektu, tylko
żeby zastanowić się nad wydzielęnie terenu pod działkę gminną. Radny uważa rownież, że
obawy związane z ochroną obiektu nie są bezpodstawne, ale myśli, że można to jakoś
zabezpieczyc.

Radny Pan Maciej Bluj poinformował, ze estetyka tego terenu od kilkudziesięciu lat nie
zmieniła się wcale, urosły tylko sosny, archaiczna infrastruktura pomiędzy drzewami i brud.
Radny będzie głosował za sprzedażą m.in. dlatego, że przebiega tam linia wody 100-letniej
i 200-1etniej, nic o trwałych fundamentach nie możnatam zbudować,

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Danczyszyn poinformował, że wniosek Radnego
Zbigniewa Daszyk jest daleko idący, a wiadomo że zależy na czasie żeby jak najprędzej to
zrobió. Radny jednak uważa, że intencjajest dobra, bo zostawia się kawałek Sosenek, będzie
większy dostęp, a w perspekty,wie jest kładka, więc należy się pochylić nad wnioskiem.

Radny Pan Piotr Lewandowski stwierdził, żę wniosek Radnego Zbigniewa Daszyka, choć
godny uwagi, zmierza ku temu, że jeżeli zostań się prawą stronę drogi w kierunku Sanu, to
miasto będzie musiało to urządzić i utrzymlr,vać. Radny myśli, że oferując sprzedaż niezbyt
atrakcyjnego terenu z uwagi na tereny zalewowe, to jednak potencjalny kupiec ma szanse
urządzió szerszy zakres usług, a miasto sobie z tym nie poradzi.

Radny Pan Roman Babiak odnosząc się do wypowiedzi Radnego Macieja Bluja dot. tego, ze
to miejsce jest archaiczne poinformował, że był to teren jednostki wojskowej i miasto nie
miało nato żadnego wpływu, dopiero po transformacji ustrojowej nastąpiła zmiana i dlatego
40lat tak było. Radny uważa ponadto, ze wniosek Radnego ZbtgniewaDaszykajest bardzo
zasadny i nie będzie żadnych nakładów napodział tego gruntu, tereny po prawej stronie rzeki
San będą terenami zielonymi ogólnodostępnymi dla mieszkańców Sanoka.
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Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak poinformował, żę tam gdzie są dzisiaj domki
na Sosenkach, cały ten teren po lewej stronie od drogi to jest teren dawnego wysypiska, jest
tam zaspane śmieciami wojskowymi i prawdopodobnie to wysypisko funkcjonowało w latach
międzywojennych, później zostń tam posadzony lasek, który dzisiaj stanowi olbrzymtączęść
Sosenek, jednak śmieci wychodzą spod tego gruntu co jest przyczyną zaniechania tam
działalności przez Pana Kalembę, poniewaz koszty oczyszczenia tego ptzev,ryższały
moźliwości od mieszkania. Ponadto ten teren ma 4,17 ha, a przeciętny auto camp ma
powierzchni od 8 do 12 ha i jezeli ktoś inwestuje to chce mieć z tego zysk, bo na dwóch
karawanach się nie utrzyma. Dzisiaj jest to teren, który moze być spojnie zagospodarowany,
a jeżelita działka zostanie wydzielona to tam co najwyżej powstanie dom weselny, a nie auto
camping. Teren, który miałby zostac wydzielony dla miasta ma ok. 1,5 ha, w sąsiedztwie
miasto ma ponad 100 ha wolny i przy tych mozliwościach finansowych jakie miasto ma, nie
będzie się w stanie tego utrzymać. Dodał, ze domki możnav,ryburzyc, zeby ruiny nie stały, ale
na pewnie nie będzie się w stanie zaopiekowaó drzęwami, którę wymagają tej opieki, a miasto
na to nie stać. Mieszkańcy mogą korzystaó z terenów wzdłuż Sanu, na ul. Rybickiego są
przepiękne duze tereny rekreacyjne, natomiast na SoseŃach gdzie jest jeszcze szczątkowy
ośrodek, który może byó zagospodarowany pIzęz inwestora, przez prywatnego właściciela to
powinno się dać szanse SoseŃom. Zastępca Burmistrza nie wyobraza sobie tego, zeby
sprzedać ten teren w momencie kiedy nie będzie możliwości przebicia się do ul. Rybickiego
wzdłuż Sanu, jest tam nawet asfalt, brzeg Sanoka jest z tamtej strony bardzo nieatrakcyjny,
ale nikt nigdy nie dbał o to nabrzeze Sanu, w związku z czym dzisiaj żńowanie, ze jest to
w takiej formie a nie w innej, jest dziwne. Gmina Miasta Sanoka planuje wykup tamtego
terenie, co jest konieczne na planowaną inwestycję kładki na Sanie i będzie wchodził w skład
całego rczwiązania komunikacyjnego po tamtej stronie Sanu. Podkreślił, że podział działki na
poł, jak proponuje Radny Zbigniew Daszyk, obniży całkowicie wartość handlową działk1'
poza domem weselnym nic więcej się tam nie urządzi. Odnośnie zńezpieczenia terenu to na
to trzębapieniędzy, których nie ma, bo sytuacja finansowa jest bardzo trudna.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Daiczyszyn odnosząc się do wypowiedzi
przedmówcy, poinformował, ze pow. 8-I2 ha auto campingu na Sanok jest zbyt dvża tjest to
nie potrzebne. Sanok nie jest miastem karawaningowym docelowym, więc takiego obiektu nie
trzęba. Dodał, że na miejscu Hali Arena dawniej był auto camping na 64 stanowiska
karawaningowe, a wykorzystanie roczne było w granicach I0-I5%.IężęIi chodzi o wysypisko
śmieci to zaczęIije wywozić mieszkańcy, a dziury które tam zostały to po żwirze, który tam
pozyskiwano.

Radny Pan Maciej Bluj uwaza, że auto camping jest potrzebny w Sanoku, tym bardziej że po
wejściu do Unii Europejskiej tych karawanów widzi się coraz więcej, głownie Francja,
Holandia, Niemcy i sąo to zapliania.

Radny Pan Roman Babiak zwracając się do Zastępcy Burmistrza Zięmowita Borowczaka
stwierdził, ze jest bardzo inteligentnym człowiekiem ale ma wrazenie, że przychodząc
z centralnej polski na tej prowincji ciągle Radnych poucza, ciągle chce mieć racje i wie
więcej od tych, ktorzy w Sanoku mieszkają i pracują od pokoleń i to jest niepokojące. Radny
dodał, ze w pewnych tematach Zastępca Burmistrza powinien się pokłonić i posłuchac tych,
ktorzy mająwiększąwiedzę w tym temacie.

Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy
poinformował, że skoro Pan Ziemowit Borowczak pracuje z jego woli to Radny powinien
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uszanować wszystko to co nazywa się innym poglądem, progresywllym, nie takim jaki Radny
prezentuje.

Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak wyjaśnił, żę nie pomylił się mówiąc
o śmieciach pod domkami, gdyż jest to dawne wysypisko wojskowe i te śmieci teraz
wychodzą trzeba to wyzbierać i nawieźć nowego gruntu, jeżeli ma byc to w jakikolwiek
sposób uzytkowane, Natomiast mówiąc o 8 ha nie chodziło o postawienie na takiej
powierzchni namioty i karawany, tylko dzisiaj pole namiotowe czy tęż auto camping składa
się z całej olbrzymiej infratsuktury, którą trzeba przyciągnąó llldzi, przekładem może byc
Diabla Goraznajdująca w poblizu Sanoka, między Mrzygłodem a Tyrawą Solną.

Nie było więcej chętnych do zabraniagłosu w związku z czymprowadzący posiedzenie Pan
Tomasz Dańczyszyn zamknĄ dyskusję w tym puŃcie i przystąpił do odczytania wniosku
złożonego przęz Radnego Zbigntewa Daszyka o następującej treści: ,, Zd,jąć z obrad sesji
pkt. 12 o sprzedaży nieruchomości zabudowanej stanowiącej własności Gminy Miasta
Sanoka działka nr 58/150 o pow. 4.1772ha".

Za przyjęcięm wniosku głosowało 11 radnych, 6 Radnych było przeciw, 3 Radnych
wstrzymało się od głosu. Wniosek uzyskał akceptację Radnych, w związku z czym projekt
uchwały zostaŁ zĄęty z obrad sesji.

Ad.14.

165.02 m" oraz lokal mieszkalny nr 2 o pow. 66.24 m' położone w budvnku przv ul.
własność iatu sanocki mul

lokal użvtkowv nr 1 o pow. 133.38 m" położony nrzv ul. Jagiellońskiei 20 oraz dzialke nr
58/152 o pow. 0.7001 ha polożona w Sanoku obr. Olchowce. z ewentualnym podięciem
uchwałv w tei snrawie.

Zastępca Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Lida
Kowalewicz przedłożyła projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości pomiędzy
Gminą Miasta Sanoka a Powiatem Sanockim. Gmina Miasta Sanoka do zamtany przęznacza
lokal uzytkowy Nr 5 o pow. 165,02 m', oraz lokal mieszkalny Nr 2 o pow, 66,24 m2

znajdujące się na I piętrze w budynku przy uI. Kościuszki 16 vłraz z udzińem w częściach
wspólnej budyŃu i działce nr 714 o pow. 390 m',łączna wartość lokali wynosi 550.900 zł,
Powiat Sanocki w zamian prr"rnu"ri lokal uzytkowy Nr 1 o pow. 133,38 m2 znajdujący się
na parterze w budynku przy ul, Jagiellońskiej wTaz z udziałem w częściach wspólnych
budyŃu i działce nr 110612 o pow. 591 m2 oraz dziŃkę nr 58/152 o pow. 0.7001 ha
połozoną w Sanoku obręb Olchowce przy ul. Witkiewicza. Zgodnie z MPZP i planowaną
zmianą działka na Olchowcach przęznaczona jest pod budownictwo mieszkaniowe
wielorodzinne, Łączna wartość nieruchomości przeznaczonej do zamiany przęz Powiat
Sanocki wynosi 669.764 zł. Rożnica wartości zamienianych nięruchomości z korzyścią dla
Gminy Miasta Sanoka wynosi 118.864 zł. Zastępca Naczelnika dodała, żę zamiana
wnioskowana był przez Starostwo Powiatowe, poniewaz od I99ż r. w zasobach miejskich
mieści się Poradnia Psychologiczno - Pedagogiczna, która jest jednostką powiatową
i poniewaz wymaga poniesienia nakładów finansowych, dlatego też jest zasadnym
uregulowanie własności.

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta sanoka w sprawie zamianv nieruchomości
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Komisja Finansowo Gospodarcza pozl.tywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej

uchwały.

Komisja Infratsuktury Miejskiej pozytyvmie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenię Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Maciej Drwięga poinformował, że faktycznie jest to wymiana pomiędzy

Powiatem Sanockim a Gminą Miasta Sanoka z tego względu, ze Poradnia Psychologiczno -
pedagogiczna jako placówka powiatowa, a fuŃcjonuje w kamienicy miejskiej i to blokuje
pewne mozliwości. Z drugiej strony miasto inwestuje w ten budynek, Za co RadnY

podziękował Burmisttzowi, i z tego tytułu Powiat miał pewne oszczędnoŚci, Docelowo

natomiast taka sytuacja jest niekorzystna i dla Gminy Miasta Sanoka i dla Starostwa

Powiatowego, źl przede wszystkim dla klientów poradni, czy|i dla dzięci i młodzieżY,
Poradnia jest placówką powiatową ale ponad 50oń dzieci i młodzieży korzystających z usług

poradni to są dzieci sanockie miejskie, z sanockich szkół. JeżęIi do zamiany by doszło

otwierają się pewne perspektywy związane z wyremontowanięm tego budYŃu,
,porr"i*r"niem tam bazy lokalowej, w związku z tym Radny zwroclł się z proŚbą

o przychylenie się do tej propozycji.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w związku z czym ptowadzącv posiedzenie Pan

Tomasz Dańczyszyn zaml<n$ dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczl'tania projektu

uchwały w sprawie zamiany nieruchomości stanowiących własność Gminy Miasta Sanoka

obejmujące totat uzytt<owy ff 5 o pow. 165,02 m2 oraz lokal mieszkalny nr 2 o Pow. 66,24

m2 położone w budynku przy u|. Kościuszki 16 na nieruchomości stanowiące własnoŚĆ

Powiatu Sanockiego oU.j*"ją.. lokal uzytkowy ff 1 o pow. 133,38 m2 połozonych przy ul.

Jagiellońskiej20 oraz dztałkęnr 58lI52 o pow. 0.7001 ha połozonąw Sanoku obr. Olchowce.

Za przyjęciem uchwały Nr XXXIII2731I2 gŁosowŃo 20 Radnych, głosów przeciwnYch

i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

hom własn Mi
pruntów iako działki nr 483 i 48613 służebnościa przeiazdu i przechodu na rzecz

nr 485. z ewentualnvm podieciem uchwa}y w tei sprawie.

Zastępca Naczelnika Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani

Lidia Kowalewicz przedŁożyła projekt uchwały w sprawie odpłatnego obciązenia

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka oznaczonej numerem dziaŁkt 483

i 48613 słuzebnościąptzejazdu i przechodu na rzęczkażdoczesnych właścicieli działki nr 485,

Z wnioskiem w tej sprawie wystąliła Pani Barbara Libura, właścicielka działki nr 485

w związku z tym, że nie posiada prawrego dostępu do drogi publicznej, nieruchomoŚĆ

właścicielki zabudowana jest garużem oraz korzysta z nieformalnego dojazdu od ul.

Sienkiewicza istniejącym szlakiem drożnym. Proponowana droga służebna jest jednYm

dostępem do jej działki. Poniewaz Gmina Miasta Sanoka zamierza zbyó działkę rtr 48613 na

,r""Ź- właścicieli nieruchomości przyległych oznaczonych numerem 486lI na poprawienie

Ad.15.

ż4



warunków zagospodarowania, dlatego Burmistrz uważą że zasadnym jest najpierw ustanowić
służebność, a następnie zbyc wspomnianą nieruchomość. Po podjęciu uchwały zlecona
zostanie wycena służebności, a następnie sporządzony zostanie akt notarialny.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozlywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Infratsuktury Miejskiej pozltyrłmie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zńrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie odpłatnego
obciążenia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka, oznaczonej
w ewidencji gruntów jako działka nr 483 i 48613 służebnościąprzejazdu i przecho du na rzecz
kazdoczesnych właścicieli nięruchomości oznaczonej w ewidencji grrrntów jako działka nr
485.

Za przyjęciem uchwały Nr XXXII|L74|IZ
i wstrzynujących się nie było.

Uchwała została p odj ęta.

głosowało 17 Radnych, głosów przeciwnych

Ad.16.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wvrażenia zgody na
wydzierżawienie w drodze bezprzetargowei nieruchomości położonei w sanoku przy ul.
Jaeiellońskiei oznaczonei w ewidencii eruntów iako działka nr 1152/2 o now. 0.0123 ha
na rzecz Edwarda stadnika. z ewentualnvm podieciem uchwały w tei sprawie.

Zastępca Naczelnika Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani
Lidia Kowalewicz ptzedłożył projekt uchwĄ w sprawie zgody na bezprzetargowe
wydzierżawienie dzińki nr 115212 o pow. 0.0lż3 ha połozonej w Sanoku przy uL

Jagiellońskiej na okres 10 lat. Przedmiotowa nieruchomości stanowi własność Gminy Miasta
Sanoka. W 1996 r. nieruchomość w drodze przetatgu została v,rydzierżawiona Państwu
Jadwidze i Edwardowi Stadnik z przeznaczęniem pod budowę pawilonu handlowego, który
zostaŁ wybudowany zgodnię z pozwoleniem na budowę. Z uwagi na fakt, ze budynek
w chwili obecnej wymaga przeprowadzenia kapitalnego remontu, ponadto właściciele tego
budyŃu zamierzająswoją działalność przebranżowić na małą gastronomie, co wiąże się ze
znacznym poniesieniem kosztów, dlatego Pan Stadnik wystąpił do Burmistrza Miasta Sanoka
z wnioskiem o wydzierzawienie tej nieruchomości na okres 10 lat zgodnie z art. 37 ust. 3

ustawy o gospodarce nieruchomościami. Zastępca Naczelnika zaznaczyła, ze podejmując
uchwałę w dalszej konsekwencji dzierżawca ma możliwość wystąptenia z wnioskiem
obezprzetatgowe zbycie tej nieruchomości na jego rzecz,

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytyrłmie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym puŃcie.
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Nie było chętnych do zabrania głosu, w zvmązkuz czym prowadzący posiedzenia Pan Tomasz
Dańczyszyn zamknf, dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odcz7Ąania projektu uchwały
w sprawie Wrażenia zgody na Wdzierzawienie w drodze bezprzetatgowej nieruchomości
połozonej w Sanoku przy uL Jagiellońskiej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka rrr
1 I 5212 o pow. 0.0 I23 ha na rzecz Edwarda Stadnika.

Za przyjęciem uchwały Nr XXXII|L71|IL głosowało 18 Radnych, głosów przeciwnych nie
było, 1 Radny wstrzymał się od głosu.

Uchwała została podj ęta.

Ad.17.
Roznatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wvrażenia zgodv na nieodpłatne
nabvcie na rzecz Gminv Miasta sanoka prawa użvtkowania wieczvstego nieruchomości
stanowiacei własność skarbu państwa przysługuiacego polskim koleiom państwowym
oznaczonei w ewidencii eruntów iako działka nr 913/16 o pow. 0.3920 ha - na droee
publiczna. z ewentualnvm podieciem uchwa}y w tei sprawie.

Zastępca Naczelnika Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przęstrzennego Pani
Lidia Kowalewicz przedłożyła projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia na rzecz
Gminy Miasta Sanoka prawa użytkowania wieczystego ustawionego na dzińce nr 913116

9 pow. 0.3920 ha położonej w Sanoku, obręb Śńdmieście, na której znĄ&4e się aktualnie ul.
Sniegowa. Sprawa przejęciaptzez gminę ulicy Śniegowej ciągnie się już od kliku lat, Polskie
Koleje Państwowe niezbyt chętnie chciały oddać działkę, która w tęrenie wykorzystywana
była jako ulica. W pierwszej kolejności pozwolono gminie za zgodąPKP wydzielić ten pas,
następnie zaproponowano aby gmina złożyła oświadczenie co do zamiaru odpłatnego nabycia
tej dzińki. Burmistrz odpowiadając na kolejne pisma w końcu przekonał Koleje Państwowe
do nieodpłatnego przekazania przedmiotowej nięruchomości na rzecz Gminy Miasta Sanoka
na cele zwięane z infrastrukturą słuzącym do wykonywania zadań własnych w dziedzinie
transportu. Fakt ten znĄduje prawne potwierdzenie w art. 39 ust. 3 ustawy z dnia 8 września
2000 r. o komercjalizacji, restrukturyzacji i prywatyzacji przedsiębiorstwa państwowego
Polskie Linie Państwowe. Wyrazenie zgody na nieodpłatne nabycie prawa uzytkowania
wieczystego działki nr 913 przyczyni się do uregulowania stanu prawnego ul. Śniegowej

Komisja Finansowo - Gospodarcza pozytywnie ale zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja InfrastrŃtury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Danczyszyn otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabtania głosu w związktt z czym prowadzący posiedzenie Pan Tomasz
Dańczyszyn zamkn$ dyskusję i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie
vłyrńenia zgody na nieodpłatne nabycię na rzecz Gminy Miasta Sanoka prawa użytkowania
wieczystego nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa przysługującego Polskim
Kolejom Państwowym oznaczonej w ewidencji gruntów j ako działkanr 913116 o pow. 0.3920
ha - na drogę publiczną.
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Za przyjęciem uchwały Nr XXXII|276/12 głosowało 19 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała zosta|a podj ęta.

Ad.18.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrażenia zgodv na dokonanie
darowiznv na rzecz skarbu państwa - państwowe Gospodarstwo Leśne Lasv
państwowe Nadleśnictwo Brzozów. nieruchomości stanowiacei własność Gminv Miasta
Sanoka oznaczonei w ewidencii eruntów iako działka nr 232 o pow. 0.5721 ha. nr 234119

o pow. 0.0216 ha, nr 9l2 o pow, 0.1974 ha, nr 23111, o pow.0.4997 ha zprzeznaczeniem
na droge wewnetrzna. z ewentualnvm podieciem uchwałv w tei sprawie.

Zastępca Naczelnika Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani
Lidia Kowalęwicz ptzedłożyła projekt uchwały w sprawie vłyrażenia zgody na dokonanię
darowizny nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka na rzęcz Skarbu
Państwa - Państwowe Gospodarstwo Leśnie Lasy Państwowe Nadleśnictwo Brzozów.
Przedmiotem darowizny są dzińki ozflaczonę nr 232, 234179, 9l2, 23Il1 o łącznej pow.
l.ż9O8, połozone obrębie geodezyjnym Olchowce pomiędzy ul. Chrobrego i ul. Rybickiego.
Nadleśnictwo Brzozów perspektywicznie w zamierzeniach inwestycyjnych budownictwa
drogowego w latach 20|I-20I5 opracowało koncepcję budowy drogi leśnej łączące kompleks
leśny Biała Góra z ul. Chrobrego, która biegła będzie częściowo równoległe po działkach
leśnych, a w części po trasie ul. Gajowej, czyli działkach gminnych. Nadleśnictwo zamięrza
wybudować drogę z własnych środków, jednak waruŃiem zainwestowania środków
finansowych jest aby Nadleśnictwo było właścicielem gruntów przęz które przebiegać będzie
planowana droga. Nadleśnictwo zapewnia równiez, co zostanie zapisane w protokole
uzgodnień, ze nowo wybudowana droga uzyska prawo publicznego przejazdu dla właścicieli
i zarządców sąsiednich nieruchomości. Ponadto darowizna przekazana zostanie na realtzację
koŃretnego celu i w ruzię nie wywiązania się z obowiązania wynikającego z umowy,

darowizna w kazdym czasię możę być cofnięta.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaoptniowaŁa projekt przedmiotowej

uchwały.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym puŃcie.

Radny Pan Roman Babiak poinformował, że jest to bardzo pozytywna inicjatywa, ponieważ
miasto nie byłoby w stanie zrobić drogi, a Nadleśnictwo będąc właścicielem jest w stanie

zrobić drogę, która będzie altematywną drogą słlżącą wszystkim mieszkańcom Sanoka,
Powiatu, jak i turystom, którzy będąprzyjeżdżac.

Radny Pan Jan Biega zwrócil się z wnioskiem, aby w przyszłości gdy będą rozpatrywanie
o podobnej treści projekty uchwał, zeby protokół z rokowań, w którym ustalone zostaną
waruŃi dokonania darowizny stanowił załącznik do uchwały.

Radny Pan Mariusz Chytła zvłrocił się z pytaniem, czy każdy będzie mogł z tej drogi
korzystać? Argumentując pytanie stwierdził, ze Radny Roman Babiak uważa, że będzie
służyć wszystkim mięszkańcom Sanoka, Powiatu, natomiast ZastępcaNaczelnika stwierdziła,
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ze nowo wybudowana droga uzyska prawo publicznego przejazdu dla właścicieli t zarządców
sąsiednich nieruchomości,

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Dańczyszyn poinformował, że był na spotkaniu
w Dzielnicy Olchowce jak ta sprawa była omawiana. Na odciŃu od ul. Chrobrego do ul.

Gajowej każdy będzie mógł korzystać z tej drogi, natomiast dalszy odcinek, ktory biegnie nad
Skansenem az do Krolewskiej studzieŃi będzie drogą leśną wewnętrzną.

Zastępca Burmistrza Pan Zlemowit Borowczak dodał, że treściąporozumienia, które będzie
negocjowane jest równiez współuczestnictwo w inwestycji, dlatego że dtoga którą wybuduje
Nadleśnictwo będzie drogą klińcową o dopuszczonym bardzo wysokim tonaży do 40 ton
i miasto chce partycypować w kosztach budowy, żeby od ul. Chrobrego do ul. Gajowej
położyó dywanik asfaltowy, co da mozliwość współużl,tkowania tej drogi.

Radny Pan Andrzej Chrobak zv,.rócił się z pltaniem o podanie ewentualnych kosztów, jakie
poniesie Gmina Miasta Sanoka?

Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak odpowiedział, że koszt będzie bardzo dvży,
rzędu 200-300 tyś. zL., poniewaz jest to droga 40 tonowa i jeżeli asfalt ma być vrytrzymńy,
zwłaszcza na łukach, to trzębatam zrobić dobrą podbudowę.

Nie było więcej chętnych do zabranta głosu w związku z czym prowadzącv posiedzenie Pan
Tomasz Daiczyszyn zamknĄ dyskusję w tyn punkcie i przystąpił do odczytania projektu
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Skarbu Państwa -
Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy Państwowe Nadleśnictwo Brzozow, nieruchomości
stanowiącej własnośó Gminy Miasta Sanoka oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr
232 o pow. 0.5721 ha, nr 234lI9 o pow. 0.0216 ha, nr 9l2 o pow. 0.1974 ha, nr 23IlI o pow.
0.4991 ha z przeznaczenięm na drogę wewnętrzną.

Za przyjęciem uchwały Nr XXXII|277/12 głosowało 19 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała zostala p odj ęta.

Ad.19.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie nadania nazw ulicom w Dzielnicv
posada miasta sanoka. z ewentualnvm podieciem uchwałv w tei sprawie.

Zastępca Naczelnika Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani
Lidia Kowalewicz ptzedłożyŁa projekt uchwały w sprawie nadania nazry ulicy w Dzielnicy
Posada w rejonie ul. Łany. W roku 2010 w tym rejonie miasta przeprowadzone zostało
scalenie gruntu w wyniku ktorego powstały nowe działki budowlane. Ponieważ właściciele
działek rozpoczęli budowę domów mieszkalnych, zachodzi konięczność nadania numeracji
porządkowej dla nowo wybudowanych budyŃów, a to z kolei więe się z nadaniem nowych
nazw ulicoffi, s4 to nowo powstałe drogi biegnące równolegle do uI. Łany. Po uzyskaniu
pozytywnych opinii Rady Dzielnicy Posada, Burmistrz proponuj ę nazwę ul. Karpacka orazul.
Sudecka mając na uwadzę, że planowana obwodnica tematycznie będzie nawiązywaó do
proponowanychnazw. Ponadto planowana obwodnica będzie krzyżować się z ul. Lipińskiego
i ul. Łany i planuje się nadać jej nazwę ul. Bieszczadzkiej.
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Komisja Ochrony Środowiska i Poruądku Publicznego pozlywnie zaopiniowała projekt
przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenię Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym puŃcie.

Radny Pan Piotr Lewandowski stwierdził, że proponowane nazwy burzą pewien porządek,
który został ustalony pół roku temu, a mianowicie wszystkie krainy geograficzne były na

Dąbrówce.

Zastępca Burmistrza Pan Zięmowit Borowczak poinformował, że krainy geograficzne

owszem, są na Dąbrówce i ten porządek będzie zachowany, natomiast na Posadzie
zdecydowano się na pasma górskie. Odniósł się równiez do propozycji nazwania obwodnicy
i ,,zetki". JeżęIi obwodnica pójdzie w wariancie pokrywającym się z ,,zetkĘ' to jest
propozycja aby ulica wylotowa w kieruŃu Bieszczad miała nazwę Bieszczadzka, gdzie
powstaje osiedle, stąd tez proponowanę nazry pasm górskich. Obwodnica będzie wyraźnie
dzieliła się na dwie części, wschodnią i zachodnią wschodnia wylotowa na Bieszczady to jest
właśnie planowana ulica Bieszczadzka, natomiast zachodnią częśó, czyli wlotową do miasta,

a wylotowąw kierunku całego Podkarpacia proponuje się nazwać jako ul. Podkarpacka.

Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan Tomasz
Dańczyszyn zamknf, dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały
w sprawie nadania nazw ulicom w Dzielnicy Posada miasta Sanoka.

Za przyjęciem uchwały Nr XXXII12]91IZ głosowało 18 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podj ęta.

W tym miejscu porządku obrad prowadzanie obrad sesji objął Wiceprzewodniczący Rady Pan
Wojciech Wydrzyński.

Ad.20.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wieloletniego programu
gospodarowania mieszkaniowvm zasobem Gminv Miasta Sanoka w latach 2012 - 2017.
z ewentualnvm nodieciem uchwałv w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i Zarządzania
Kryzysowego Pan Jacek Gomułka w imieniu Pana Burmistrza przedłożył projekt Uchwały
Rady Miasta Sanoka w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym
zasobęm gminy miasta Sanoka w latach ż0I2 -2017.
Stosownie do zapisów art. żl ustawy z dnta 2l częrwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów,
mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu Cywilnego, Rada Gminy uchwala
wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy, który powinien być
opracowany, na co najmniej 5 kolejnych lat i obejmować w szczególności:

1. prognozę dotyczącąwielkości oraz stanu technicznego zasobu mieszkaniowego gminy
w poszczególnych latach, z podziałem na lokale socjalne i pozostałe lokale
mieszkalne,

2. ana\izę potrzeb otaz plan remontów i modernizacji wynikający ze stanu technicznego
budynków i lokali, zpodziałem na kolejne lata.

3. planowaną sprzedaż lokali w kolejnych latach,
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zasady polityki czynszowej oraz waruŃi obnizania czynszul,
sposób i zasady zarządzania lokalami i budynkami wchodzącymi w skład
mieszkaniowego zasobu gminy oraz przewidywane zmiany w zakresie zarządzania
mieszkaniowym zasobem gminy w kolejnych latach,
źrodła finansowania gospodarki mieszkaniowej w kolejnych latach,
wysokość wydatków w kolejnych latach, zpodziałem na koszty bieżącej eksploatacji,
koszty remontów oraz koszty modernizacji lokali i budyŃow wchodzących w skład
mieszkaniowego zasobu gminy, koszty zarządu nieruchomościami wspólnymi,
których gmina jest jednym ze współwłaścicieli, atakże wydatki inwestycyjne,
opis innych działan mających na celu poprawę wykorzystania
i r acj onaltzacj ę go spodarowania mie szkaniowym zas obem gminy.

Gmina Miasta Sanoka w 2007 r. Uchwałą Rady Miasta uchwaliła taki program, który był
opracowany na okres 5 lat tj. 2007 -ż01I.
Z uwagi, iz okres 5 lat minął opracowano nowy wieloletniego programu gospodarowaniem
mieszkaniowym zasobem gminy miasta Sanoka na lata 2012 - 2017 , który został przedłożony
Radzie Miasta z prośbą o jego uchwalenie.
Przedmiotowy projekt uchwały przedstawia główne zŃożenia i v,rytycza gminie kieruŃi
dzińań na najbliZszę 5 lat, Pozwolą one właściwie gospodarować mięszkaniowym zasobem
gminy, tak by w podstawowym zakresie poprawió istniejący zasób mieszkaniowy jak równiez
wypełnić obowiązki gminy narzucone przęz ustawodawcę w zakresie zaspokajania potrzeb
mieszkaniolvych członków wspólnoty samorządowej legitymujących się niskimi dochodami.
Przedmiotowy program składa się z IX rozdziałów gdzie

I- zawierupostanowienia ogólne, a więc główny cel programu i zakres obejmowania.
II - przedstawia prognozę wielkości oraz stanu technicznego zasobu mieszkaniowego

gminy w poszczególnych latach z podzińem osobno na lokale socjalne i pozostałe lokale
mieszkalne. Pierwsze dwa puŃty określają wielkość i strukturę a także stan technicznęgo
istniejącego mieszkaniowego zasobu gminy. Natomiast kolejne dwa puŃty wskazują
p otrzeby mie szkaniowe i przedstawiaj ą mozliwo ści powiększenia zas obu.

n wskazuje potrzeby remontowe i modernizacyjne wynikające ze stanu
technicznego budynków zpodzińem na kolejne lata.

IY - z kolei przedstawia planowaną sprzedaż lokali mieszkalnych w kolejnych latach.
V - ustala zasady polityki czynszowej określa tez warunki obnizania czynszv.
VI - określa sposób i zasady zarządzania lokalami jak i budyŃami komunalnymi.

W poszczególnych punktach określono, co obejmuj e zarządzanie i administrowanie zasobem
komunalny ch i przez kogo j est prowadzone.

VII - przedstawione są źrodłafinansowania gospodarki mięszkaniowej.
VIII - przedstawia z podziałem na poszczegóIne lata koszty bieżącej eksploatacji,

a także ko szty zatządu nieruchomo ści wspólnych, których gmina j e st współwłaścic ielem.
Ostatni IX rozdział przedstawia rózne inne działania mające na celu poprawę

wykorzystania mieszkaniowego zasobu gminy jak i racjonaltzację gospodarowania tym
zasobem.
Naczelnik Wydziału przedkładając projekt uchwały Rady Miasta Sanoka poprosił o jej
podjęcie.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym punkcie.

4.
5.

6.

7.

8.
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Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenię Pan
Wojciech Wydrzyński zamknS dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu
uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem
Gminy Miasta Sanoka w latach 2012 -2017.

Za ptzyjęciem uchwały Nr XXXII|279/12 głosowało 16 Radnych, głosów przeciwnych
i wstr4łnujących się nie było.

Uchwała została podj ęta.

Ad.21.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia ..programu współpracv
Gminv Miasta sanoka z organŁaciami pozarzadowvmi oraz podmiotami uprawnionvmi
do prowadzania działalności pożvtku publicznego na rok 2013". z ewentualnym
podięciem uchwały w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Społecznych Pani Agata Jamka poinformowała,
że przedstawiany projekt uchwały dot. ,,Programu współpracy Gminy Miasta Sanoka
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami uprawnionymi do prowadzenia działalności
pozltku publicznego na rok 2013", zostń opracowany zgodnie z przepisami ustawy z dnta 24
kwietnia 2003 r. o działalności pozytku publicznego i o wolontariacie. W zwtązku
zprzeptsami w/w ustawy projekt Programu został, przedstawiony do konsultacji społecznych.
Konsultacje społeczne zostńy przeprowadzone w dniach 5-12.I0.bt Do dnia I2.I020Iż r.
żadna z organizacji pozarządowych oraz podmiotów uprawnionych do działalności pozl,tku
publicznego nie zgłosiła do prezentowanego projektu zadnych wniosków, uwag i zastrzeżei.
Program współpracy jest programem rocznym, tj. obowiązuje od 1.01.-3I.I2.20l3 r.

Wysokość środków finansowych przeznaczonych na realizację zadań publicznych zostanie
określona w uchwale budzetowej Gminy Miasta Sanoka na rok 2013,
Program współpracy określa: zaktes, zasady, obszary i formy wzajemnej współpracy oraz

udzielanie pomocy organizacjom pozarządowym przez samorząd. Realizacja zadań
publicznychprzez otganizacje odbywaó się będzie nie tylko w ramach niniejszego Programu,

ale równiez w ramach innych, szczegółovnrych programów: Gminnego Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania
Narkomanii. W myśl projektu Programu współpraca Gminy Miasta Sanoka z organizacjamt

będzie odbywała się w oparciu o zasady: partnerstwa, pomocniczości, suwerenności stron,

efektywności, uczciwej konkurencji i jawności. Wspołpraca z olganizacjami pozarządovłymt
oraz uprawnionymi podmiotami ma charakter finansowy (powierzęnię realizowania zadań
publicznych i wspieranie ich realizacji) i pozaftnansowy (wymiana informacji, doradztwo,
udostępnianie lokali itp.). Zlecanie rcalizacji zadań publicznych organizacjom odbywać się

będzie w trybie otwartego koŃursu ofert. Ogłoszenie o koŃursie zamięszcza się na BIP,
stronie internetowej oraz na tablicy ogłoszeń, w terminie nie krótszymniż2I dni. KoŃurs
ofert przeptowadza się także w sltuacji, gdy została zgłoszona tylko jedna oferta.

W otwartym koŃursie ofert może zostać wybrana więcej niż jedna oferta. Każda organizacja
biorąca udział w konkursie moze żądaó uzasadnienia lub odrzucenia oferty. Wyniki koŃursu
umieszcza się na BIP, stronie internetowej i tablicy, a z vłyłonionymi organizacjamt
niezńocznie zawiera się umowy. Organizacja, kt&a uzyskała dotację zobowtązane są do

złożenia sprawo z dani a z wyko r zy stania d otacj i.

Sprawozdanie zrcalizacji programu zostanie przedstawiony Radzie Miasta do 30.04.2014r.
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Ogłaszając otwarty konkurs ofert na rcalizację zadai publicznych, Burmistru każdorazowo
powołuje Komisję KoŃursową. W skład Komisji wchodzą: pracownicy odp. Wydziału UM,
w tym pracownik meryĄoryczny, przedstawiciel organizacji pozarządov,ych (które nie biorą
udziału w koŃursie). W pracach Komisji KoŃursowej mogą brac udział przedstawiciele
Rady Miasta, z głosem doradczym.
Zadania priorytetowe przewtdziane do realizacji w 2013 roku, określone zostały w § 5

Programu. Obejmują one zadania w następujących obszarach: pomoc społeczna, dziŃanta na
rzęcz osób niepełnosprawnych, profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień
i ptzeciwdziałania plzęmoay w rodzinie , bezpieczeństwa publicznego, wspierania organizacji
pozarządowych i wolontariatu, ochrony i promocji zdrowia.

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała projekt
przedmiotowej uchwały.

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozltywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenię Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym puŃcie.

Radna Pani Teresa Lisowska zwrociŁa się z pytaniem dot, zadań priorytetowych określonych
w programie w roku 2012, na jakie zadania zostńy plzeznaczone pieniądze i w jakiej
wysokość? Czy w środkach przekazywanych dla organizacji mieszczą się równiez koszty
osób prowadzących działalność, koszty utrzymania biura i inne koszty ztym związane?

Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Społecztych Pani Agata Jamka odpowiedziała,
żew2012 r. udzielono następujących dotacji:
- Towarzystwo Pomocy im. Św. Brata Alberta na zapewnienie higieny osobistej osobom
bezdomn},rn, czyli wsparcie łaźni dla osób bezdomnych, kwota 4,000 zł,
- Towarzystwo Pomocy im. Św. Brata Alberta na zapęwnienie schronienia, ubrania, posiłku,
osobom bezdomnym i wymagającym stałej opieki, czyli utrzymanie Domu Inwalidy
Bezdomnego, kwota 80,000 zł.
- Towarzystwo Pomocy im. Św. Brata Albeńa na zapęwnienie gorącego posiłku dla osób
potrzebujących na podstawie decyzji wydawanych przęz Miejskie Ośrodek Pomocy
Społecznej, kwota 90,000 zł.
W chwili obecnej jeszcze nie są rozliczone dotacje, nie mniej jednak w przypadku
zapewnienia schronienia, ubrania i posiłku dla osób część kosztów obejmowały koszty
zatrudniania osób. Pozostałe dotacje to kwota 174.000 zł, a czy ona została w chwili obecnej
całkowicie wydana to trudno powiedzieć. Pewne transze dotacji nie zostały przekazane ze
względu na to, ze środki ptzekazywane są dopiero wtedy kiedy Towarzystwo rozliczy się
zpoprzedniej transzy.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w związkll, z czym prowadzący posiedzenie Pan
Wojciech Wydrzyński zamknf, dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu
uchwały w sprawie uchwalenia ,,Programu współpracy Gminy Miasta Sanoka
z otgantzacjamipozarządowymi oraz podmiotami uprawnionymi do prowadzenia działalności
pozytku publicznego na rok 2013".
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Za przyjęciem uchwały Nr XXXIY280/12 głosowńo 18 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzynujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.22
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmianv uchwały w sprawie określenia
trvbu. sposobu powołvwania i odwołvwania członków zespołu Interdyscvplinarnego ds.
przeciwdziałania przemocv w Rodzinie oraz szczegółowvch warunków iego
funkcionowania. z ewentualnvm podieciem uchwały w tei sprawie.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Andrzej Rychlicki poinformowŃ, że
zm:'ana w zapisie przedmiotowej uchwały wynika z usprawnienia fuŃcjonowania pracy
Zespołu Interdyscyplinarnego. Z uwagi na to, że jest 14 członków Zespołu
Interdyscyplinarnego często dochodziło do sytuacji kłopotów natury technicznej, gdyż zapis
mówił, ze posiedzenie Zespołu odbywa się w przypadku 50% frekwencji jeśli chodzi
o stałych członków, więc cięzko było zwołaó posiedzenie. Proponuje się zmienić ten zapis,
a mianowicie, że będzie skuteczne zębranię i posiedzenie Zespoły Interdyscyplinarnego
wprzypadku obecności Przewodniczącego, Zastępcy Przęwodnicząaęgo i przynajmniej 3

człoŃów stałego składu Zespołu.

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Maciej Drwięga poinformował, że popiera zamianę zapisu, poniewaz jest bardzo
zasadna. Dodał, żę to co zostało narzucone pIzez ustawę zajmowanie się przeciwdziałaniem
przemocy w rodzinie,bardzo obcięa Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej i inne instytucje,
które podpisały porozumienie. Funkcjonowanie ZespoŁll Interdyscyplinarnego poprzez
zmniejszenie liczby wymaganych osób usprawni zwoływanie posiedzeń.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Wojciech Wydrzyński zamknfl dyskusję w tym puŃcie i przystąpił do odczytania projektu
uchwały dot. zamiany Uchwały w sprawie określenia trybu, sposobu powoływania
i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy
w Rodzinie oraz szczegółowych waruŃów jego funkcjonowania.

Za przyjęciem uchwały Nr XXXIV281|Iż głosowńo 17 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała zostala p odj ęta.

Ad.23.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyznaczenia Mieiskiego ośrodka
pomocy społecznei w sanoku iako właściwego do realizacii zadania administracii
publicznei w zakresie wspierania rodzinv. z ewentualnvm podieciem uchwałv w tei
sDrawie.
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DYrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Andrzej Rychlicki poinform ował, że
Przedmiotem uchwały jest wyznaczęnię ośrodka pomocy społecznej w Sanoku do rcalizacji
administracji publicznej w zakresie wspierania rodziny, o któryn mowa w ustawie z dnia 9
czetwca 20II r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, Art. 10 wspomnianej
ustawY brzmi następująco, że prace z rodzinąorganizuje gmina lub podmiot, któremu gmina
zleciła realizację tego zadania na podstawie art. I90. W przypadku gdy .vq.lznaczony na
Podstawie ust. 1 podmiotem jest ośrodek pomocy społecznej, w ośrodku można utworzyc
ZesPÓł ds. asysty rodzinnej. Ustawa przewidl4e, że zad,anię to moze zostac zlecone
organtzacjom pozarządowym. W praktyce wiadomo, że z takiej mozliwości i ewentualności
organY stanowiące, właściwe nie korzystaląmając w swojej strukturze organizacyjnej takie
instYtucje jak ośrodki pomocy społecznej, stąd tez konieczność uregulowania formalno _
Prawnego tegoż zagadnienia. Ustawa o wspieraniu rodziny t pieczy zastępczej składa się
z dwóch częŚci, wpieranie rodzinjest zadaniem własnym gminy, natomiast pi"cru zastępczi
jest organizowana przez powiat, czyli jest zadaniem powiatu. Wspieranie rodziny pł.gu
Przede wszystkim na tym, że rodziny niewydolne wychowawczo, Ópiekuńczo muszą mióć
PrzYdzielonego asystenta rcdziny, który fuŃcjonuje w ośrodkach pomocy społecznej imoze
bYc jeszcze powołana do życia rcdzina wspierająca, ale to jesi juz następny krók i ma
charakter fakultatywny. Rodzina wspierająca funkcjonuje i realizuje ,*Ó;" zadania na
Podstawie umów zawieranych z Burmisttzęm a rodzinąi odpowiednio dofinansowania. Jeśli
chodzi o koszty jakie gmina ponosi na realizację tego zadania, to do tej pory piecza zastępcza,
ktora tęż była w strukturach jednostek powiatowych nie absorbowałi nnansowo gmin}, ale
od momentu fuŃcjonowania ww. ustawy częściową partycypację kosztów w przypadku
umieszczenia dzieci w rodzinie zastępczej spokrewnionej, czy zastępczej profesjonalnói,aąaz
w oŚrodkach opiekuńczo - wychowawczych, ponosi gmina właściwa ze względu na
zamieszkanie dziecka. W pierwszym roku umieszczenia w tych formach 

- 
pomocy

PartYcYPacja finansowa wynosi I0%o, w drugim roku 30o%, w trzecim i w następny.il lutu.ń
50%,

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusje w tym puŃcie.

Nie bYło chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzącv posiedzenie Pan
Wojciech Wydrzyński zamkn$ dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu
uchwały w sprawie .vqvznaczęnia Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sanoku jako
właŚciwego do realizacji zadania administracji publicznej w zakresie wspierania rodziny.

Za PrzYjęciem uchwały Nr XXXII1282/12 głosowało 18 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została p odj ęta.

Ad.24.
iosku Miasta w an

herbu miasta sanoka przez zwiazek weteranów i Rezerwistów woiska iolskieeo
W SanOkU. POdkarnacki Orlrlziqł Wnipwńrlz|ri w śąnnl,,. z arrran4rrolń.,- _^J:^^i^*
uchwałv w tei sprawie.

34



Pracownik Wydziału Edukacji, Kultury Fizycznej i Promocji Pan Robert Bańkosz
poinformował, żę Związek Węteranów i Rezerwistów Wojska Polskiego w Sanoku,
Podkarpacki Oddział Wojewódzki w Sanoku z siedzibą na Placu św. Jana 1 zwrócił się
z prośbę o wyrazenie zgody na bezpłatne uzywanie herbu Miasta Sanoka. IJżycie herbu
Miasta Sanoka zezwalńoby na umieszczony go na:
- proporcu wojskowym dlaZwiązku weteranów i rezerwistów Wojska Polskiego,
- oficjalnych drŃach, dyplomach, podziękowaniach, listach gratulacyjnych, teczkach,
obwolutach, wydawnictwach okolicznościowych, zaproszęntach, tablicach informacyjnych
wykonywanych przez Związek Weteranów i rezerwistów Wojska Polskiego w Sanoku,
Podkarpacki Oddział Wojewódzki w Sanoku,
- w nagłowkachzwiązkowych pism wychodzących, obok logo Związku.

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytyrłmie zaopiniowała projekt
przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusje w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym puŃcie i przystąlił do odczytania projektu w sprawie przyznanla prawa do
używania herbu miasta Sanoka pIzęz Związek Węteranów i rezerwistów Wojska Polskiego
w Sanoku, Podkarpacki Oddział Wojewódzki w Sanoku.

Za przyjęciem uchwały Nr XXXIV283|I2 głosowńo 17 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała zosta|a podj ęta.

Ad.25.
podiecie uchwahy w sprawie zgłoszenia kandvdata Gminv Miasta sanoka do powiatowei

Radv zatrudnienia w sanoku.

Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński poinformował, zę w ustawie o promocji
zatrudnienia i instytucjach rynku pracy z 2004 r., w rozdziale VIII poświęconym dialogowi
społecznemu i partnerstwu na ruecz ryrtku pracy, w art. 23 sąwymienione instfiucje, które
biorą udział w dialogu społecznym partnerstwie na tzecz ryŃu pracy. Na terenie miasta
Sanoka taką instytucją jest Powiatowy Urząd Pracy i Starosta powołuje Radę Zatrudnienia,
której kadencja trwa 4 lata. W zwlęku z tym, ze kadencja mija w br. i od nowego roku
zaczyna się nowa kadencja kady Zatrudnienia, Starosta wystąpił do organizacji związków
irożnych struktur reprezentatywnych dzińąących na tęrenie Powiatu Sanockiego
o zgłaszanie swoich przedstawicieli. W pkt. 3 ustawy jest zapis, ze w skład Powiatowej Rady
Zatrudnięnia wchodzą osoby powoływanę prz,ez Starostę spośród działających na terenie
powiatu:
- terenowych strŃtur każdej reprezentatywnej organizacji związkowej w rozumieniu ustawy
o Trójstronnej Komisji ds. Społeczno - Gospodarczych,
- terenowych struktur każdej reprezentatywnej organizacji pracodawców w rozumieniu
ustawy o Trójstronnej Komisji ds. Społeczno - Gospodarczych,
- społeczno - zawodowych organizacji rolników, w tym zwtązkow zawodowych rolników
indywidualnych i Izb Rolniczych,
- jednostek samorządu terytorialnego,
- organizacji pozarządov\ych zajmĄących się statutowo problematyką rynku pracy,
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W związku z powyższym przedłożony został, projekt uchwały w sprawie zgłoszenia
kandydata Gminy Miasta Sanoka do Powiatowej Rady Zatrudnięnia w Sanoku. W chwili
obecnej przedstawicielem jest Burmistrza Miasta Pan Wojciech Blecharczyk.

Następnie prowadzący posiedzenie otworzył dyskusję w tym punkcie, jednocześnię zvrócił
się z prośbą o zgłaszanie kandydatut naprzedstawiciela Gminy Miasta Sanoka do Powiatowej
Rady Zatrudnienia.

Radny Pan Piotr Lewandowski w imieniu grupy Radnych zgłoslł kandydaturę Pana Jana
Oklejewicza.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz -vłyraził zgodę.

Nie było więcej propozycji kandydatur oraz chętnych do zńrania głosu, w związku z czym
prowadzący posiedzenie zamknf, dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczl.tania projektu
uchwały w sprawie zgłoszenia Pana Jana Oklejewicz - Przewodniczącego Rady Miasta na
przedstawiciela Gminy Miasta Sanoka do Powiatowej Rady Zatrudnienia w Sanoku.

Za przyjęciem uchwały Nr XXXII1284/12 głosowało 16 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzynujących się nie było,

Uchwała zosta|a podj ęta.

^d.26.Informacia woiewody podkarpackiego z przeprowadzonei analŁv oświadczeń
maiatkowvch Burmistrza Miasta i Przewodniczacego Rady Miasta za rok 201l,.

Wiceprzewodniczący Radny Pan Wojciech Wydrzyński odczyĄał informację Wojewody
Podkarpackiego z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych Burmisttza Mtasta
i Przewodniczącego Rady Miasta zarokz}Il
Informacja stanowi zńączntk do protokołu.

W tym miejscy porządku obrad prowadzenie sesji objął Przewodniczący Rady Pan Jan
Oklejewicz.

Ad.27
Informacia Przewodniczącego Radv Miasta w sprawie przeprowadzonei analizv
oświadczeń maiatkowvch Radnvch za rok 2011.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz odczylał informację w sprawie przeprowadzonej
analizy oświadczeń maj ątkowych Radnych za r ok 20 I I .

Informacja stanowi załącznlk do protokołu.

Ad.28.
Informacia Burmistrza Miasta z przeprowadzonei analizv oświadczeń maiatkowvch
pracowników urzedu Miasta i kierowników gminnych iednostek organizacyinvch za
rok 2011.
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Sekretarz Miasta Pan Waldemar Och odczytń informację Burmistrza Miasta Sanoka
zprzęplowadzonej analizy oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu Miasta
i kierowników gminnych j edno stek or ganizacyj nych za r ok 20 I I .

Informacja stanowi zńącznik do protokołu.

Ad.29
zanoznanie Rady Miasta sanoka z propozvcia dot. organizacii światowego ziazdu
Sanoczan.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz odczylał pismo Burmistrza Miasta z propozycję
dot. organizacji światowego zjazdu Sanoczan (pismo stanowi załącznik do protokołu).

Następnie prowadzący posiedzenie otworzył dyskusję w tym puŃcie.

Pan Burmistrz dr Wojciech Blecharczyk poinformował, że jeżeli będzie potencjalna
deklaracja i wyrazenie zgodny Radnych, żę warto i powinno się zorganizować taki zjazd
Sanoczan, wówczas powoła się Komitet organizacvjny, honorowy, roboczy, a na rok 2014
trzęba zawrzec w budzecie środki na ten cel. Rolą miejską będzie publikacja ksiązkowa,
imptezy koncertowe, wspólne pikniki, spotkania, konferencj e naukowe.

Radny Pan Wojciech Pruchniki poinformował, że inicjatywa ta bardzo mu się podoba,
w szczegóIności w tym elemencie żeby się spotykac z tym osobami, które mieszkały
w Sanoku w okresię międzywojennym, i musiały wyjechać na skutek rożnychlosów.

Radna Pani Maria Oberc popiera inicjatywę iuważa, ze jest to również promocja miasta.

Radny Pan Zbigniew Daszyk poinformował, że inicjatywa jest bardzo dobra i w imieniu
Klubu Radnych Zjednoczonychvłyrazlł poparcie oraz chęć włączenia się do pracy.

Nie było więcej chętnych do zńrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Jan Oklejewicz zamknął dyskusje w tym punkcie i poddał pod opinię Radnych propozycję
dot. organizacji światowego zjazdu Sanoczan.

Zapropozycją głosowało 18 Radnych, głosów przeciwnych i wstrzyrnujących się nie było.

Propozycja dot. organizacji światowego zjazdu Sanoczan uzyskała akceptację Radnych.

Ad.30.
Interpelacie.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, że do chwili obecnej nie
wpłynęła żadna interpel acj a.

Ad.31.
wolne wnioski i zapytania.

Radny Pan Piotr Lęwandowski podziękowń Zastępcy Burmistrza Panu Ziemowitowi
Borowczakowi za podjęte już działania (światło, prąd, energia elektryczna) w sprawie
Zielonego Rynku i zwrócił się z prośbą o dalsze działante w tym kierunku. Odniósł się do
artykułu Pani Redaktor Jolanty Ziobro zamięszczonego w Tygodniku Sanockim dot. budowy
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obwodnicy miasta Sanoka, gdzie Pani Redaktor pisze o nowej inicjatywie obwodnicy,
wymienia nazwiska, jednak nie napisała, ze miesiąc wcześniej Rada Miasta podjęła takie
stanowisko. Rada Miasta jednoznacznie wypowiedziała się za obwodnicą ateraz przypisuje
się to komuś innemu.

Radny Pan Andrzej Chrobak sprostował wypowiedź Burmistrz, że podpisy w sprawie
obwodnicy są zbierane ptzęz PiS. Poinformował, ze owszem zbierune sąprzez PiS ale do tej
inicjatywy włączyło się wielu innych ludzi, w zasadzię podpisy w sprawie obwodnicy zbięra
Społeczny Komitet poparcia budowy obwodnicy m. Sanoka. Podkreślił, że do tego Komitetu
może ptzystryićkużda osoba, które będzie chciała się do tej kwestii przyczynić. Odnosząc się
do wypowiedzi Radnego Piotra Lewandowskiego stwierdził, że Pani Jolanta Ziobro pisała
w swoim artykule o pierwszym apelu, którego inicjatorem był on sam, gdyż było to
w kontekście powołania Komitetu. Poźniejszy apel Rady Miasta był zamieszony
w Tygodniku Sanockim wcześniej i nie było potrzeby go znowu komentować,
Radny poruszył równiez następujące problemy:
- Dot. psów - w Sanoku jest tylko jedno miejsce gdzie można pobraó rękawiczki i worek na
psie odchody. Zaproponował, żeby przynajmniej jedno takie miejsce było w każdej dzielnicy.
- Dot. Zielonego Rynku - wynajętych boksów jest kilka, cały szereg który ma służyó na
artykuły spozrvcze stoi pusty i jest wątpliwość czy ktoś się zdecyduje aby to wynająó ze
względu na koŃurencję dużych marketów.

Radny Pan Maciej Drwięga poruszył następujące splawy:
- Mieszkańcy Alei Wojska Polskiego zwracają się z prośbą o wyrównanie nawierzchni
parkingu przedblokiem nr 4.
- Dot. wjazdu przy uI. Kołłątaja. Radny zvłtocił się z prośbą o wymienienie kilku płyt
chodnikowych.
- Dot. rewitalizacji Śródmieś cia. Czy będzie możliwe technicznie wpuszczenie rowerzystów
na nowe szerokie chodniki? Odnośnie wykopalisk archeologicznych to Radny ma obawy czy
nie zdecydowano się zbyt mało wyeksponować. Zv"roclł się z propozycj% aby wziąć pod
uwagę rozwiązanie jakie zostało zastosowane na RyŃu w Wieliczce) a mianowicie nowa
technologia, trójwymiarowe malowidła w 3D.
- Zv,,róclł się z pytaniem, czy budowa kolejnej Galerii w Sanoku ( dot. stadionu Wierchy) jest
sprawą przemyślaną ponieważ w najbliższym czasię powstaje Lidl, będzie powstawała
Galeria Sanok, jest wiele sklepów wielkopowierzchniowych. W zwięku z tym zwrocił się
z prośbą o umozliwienie zapoznania się z opracowaniem, które oszacowuje jakie są potrzeby
Sanoka i okolic w tym zakręsie.
- Kto jest pomysłodawcązgłoszenie kortów tenisowych na MOSiR do konkursu Unijne Perły
Podkarpacia?

Radny Pan Maciej Bluj poinformował, że w zeszłym roku Komisja Oświaty, Kultury, Sportu
i Turystyki v,ryszła z inicjatywą do Komisji heraldycznej o opracowanie graftczne insygniów
władzy samorządowej. W związku z tym zv,łrocił się do Sekretarza Miasta o informacje w tej
sprawie.
Odniósł się do interpelacji Radnego Maciej Drwięgi w sprawie organizacjt meczów
hokejowych na Hali Arena w Sanoku i reakcji Burmistrza. Poinformował, ze Klub Hokejowy
jest organizatorem, ale mecze odbywają się na obiekcie miasta i nie mozna móńć, ze kogoś
to nie dotyczy. W końcu jeżelri drukuje się bilety i nie ma na nich numerów siedzisk nie jest to
wporządku, są również jeszcze inne rzeczy wymienione delikatnie w interpelacji i o takie
rzeczy trzębapytać. Powinno się to ucywilizowaó.

38



poinformował ńslmięż, że szuka się wszędzie oszczędności, także dosyó mocno w oświacie,
w związku z tym, iż w Urzędzie Miasta zatrudnionych jest 3 Radców Prawnych, jeden
zmieszkańców pyta czy nie można by było skorzystaó z zevłnętrznej kancelarii, gdyż byłby
to mniejszy wydatek? Dodał, że w poprzedniej kadencji poprosił o przedstawienie opinii
prawnej jednego z prawników w Urzędzie Miasta, to usłyszał, że Pani Radczyni tego nie
wygłosi, i takie rzęczy nie powinny mieć miejsca.

Radny Pan Zbigniew Daszyk poruszył sprawę rozkładu jazdy MKS. Poinformowń, że część
mieszkańców Wójtostwa, szczegóInie końcówki ul. Sadowej i ul. Kiczur od początku zmiany
rozkłady jazdy interweniowali w sprawie zabranych autobus z tej części miasta. Z tego co
Radny słyszy interwencje odniosły jakiś skutek, gdyż autobus ma zostać ptzyznaly, ma być
to wracając a z miasta linia nr 7 , ktora ma pojechać przez Kiczury. Jednak mieszkańcy nie są
z takiego rozwiązania zadowolenia i Radny ich popiera. Wcześniej linia nr 1 jechała o godz.
7:II spod SPGK w kierunku miasta, jadąc przez ul. Sadową i Kiczury zabierała 8
pracowników dojeżdżąących do Urzędu Pracy, KRUS - u, szkoły, d w tym momencie
odebrano tym ludziom szanse jeżdżenia autobusęm. W tym momęncie linia nr 7 jedzie
o godz.6:50 od Jana Pawła, skręca w ul. Sadową następnie nad San, Traugutta - Białogórska
- Bony, objeżdża miasto wkoło i dojeżdżatak, że mozna się do pracy spóźnić. Radny odnosi
wtazenie, że ptzesłaŃą zmiany rozkładu jazdy autobusów było to, żeby tak jeździć tymi
autobusami aby pozbierać wszystkich tych, ktorzy mają problemy z chodzeniem. Tymczasem
większość mięszkańców korzysta z autobusów po to, zeby się szybko przemieścić. Zwrócił
się z prośbą żeby jeszcze raz zaintęresować się tym tematem i rozwtęać to w sposób
satysfakcj onuj ący dla mieszkańców.

Radny Pan Wojciech Pruchnicki odniósł się do incydentu, w którym Burmistrz Miasta obtaził
Radnego nazywając jego poglądy prymitywnymi. Radny pełnił funkcję, wyrażał poglądy,
których ma prawo, te poglądy nie były prymitywne i został publicznie obrażony. Uważa, że
Prezydium Rady powinno się do tego odnieść i tak jak został Radny publicznie obrażony,
powinien zostać publicznie przepf oszony.

Radny Pan Jan Biega poruszył następujące sprawy:
- Przy przychodni na ul. Piłsudskiego jest fragment kilkunastometrowy bardzo wąskiego
chodnika, ze dwie osoby się tam nie wyminie,
-Dot. naprawy chodników, przede wszystkim na ul. Sobieskiego przez wykonawcę, który
używ aj ąc c ię żki e go sprzę tu zntszc zył c ho dnik.
- Dot. Zielonego Rynku. Komisja Rewizyjna po przeprowadzeniu kontroli złożyła wniosek
o ewentualne przeprojektowanie zadaszenia" które jest niedokończone, więc jest prośba
o zainteresowanie się tym tematem.

Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi Radnego Wojciech Pruchnickiego
poinformowaŁ, że jest Komisja Etyki Radnego, do której można skierować na piśmie swoje
uwagi.

Radna Pani Henryka Tymoczko podziękowała za wstawienie wiaty przestaŃowej na
Porcelanie. Zvltóciła się również z następującymi sprawami:
- Cry będzie mozliwość zrobienia przejścia dla pieszych na przeciw BiedroŃi na ul.
Lipińskiego?
- Dot. zrobienia remontu wjazdu naprzeciw centrum na ul. Robotniczej.
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- Dot. kursu autobusu vłyjeżdżającego z Dąbrówki po godz. 23,ktory jedzie na Wójtowstwo,
jest prośba od pracowników, aby ten autobus jechał na ul. Podgórze, wówczas mieli by bliżej
na Posadę.

Sekretarz Miasta Pan Waldemar Och poinformował, że przekazŃ do Komisji Oświaty,
Kultury, Sportu i Turystki ostatnię ustalenia dot. insygniów władzy miejskiej jakie zostały
poczynione z Panem prof. Uniwersytetu Jagiellońskiego Jerzym Zenonem Piechem,
wybitnym znawcą z zakręsu heraldyki, grafistyki i wielu innych elementów. Ostatnia
korespondencja wspomina o tym, iż Pan prof. poczynił już działania w sprawie dot.

opracowania przede wszystkim graftcznego, opartego o materiały źródłowe i o tzw. tradycję
lokalną wzoru herbu miasta, jak również wzoru pieczęci, które są jak gdyby punktem
wyjścia, zdanięm profesora, do wszystkich pozostałych elementów typu jak łańcuch ozdobny,
kluczę do bram miasta, sztandar, flaga miasta. Niezalęznię od tego, że dotychczas nie została
zawarta żadna umowa z profesorem i jego zespołem, który te elementy przygotowuje, jest
w trakcie kwerendy opierającej się o materiały historyczne wzorów, insygniów miejskich. Jest
to bardzo rozbudowane przedsięwzięcie, poniewaz nięzalężnię od tego co ostatecznie Rada
Miasta ustali, w jakiej kolejności należy opracować te wzory, są w stanie przygotowywać
wszystkie elementy związane z heraldyką a więc herb, flagę, sztandat, pieczęć Rady
i Burmistrza, łańcuch Przewodniczącego Rady i Burmistrza, klucz do bram miasta i odznaki
Radnych, łączniejest 9 elementów. Pan profesor wspomina o tym, iżpoprzedzone zostaną
badaniem materiałów źrodłov,ych. co w ostatecznej wersji zaowocuje opracowaniem grafiki
tychże elemęntów, przekazania praw autorskich do tej grafiki Radzie Miasta, oczywiście
będzie to wsparte opracowaniem historycznym, które wzbogaci fuódła przeszłości,
Niezależnie od tego jakie będą dalsze losy opracowań poszczególnych znaków wspomniana
została w piśmie kwota, która stanowiłaby honorarium za tego typu opracowanie,
a mianowicie 30 tyś. zł., aczkolwiek kwota uzaIeżniona jest od tego ile tych elementów
będzie, czy będzie to w jednym czasie, czy tozłożone czasowo. W każdym razie takie
opracowanie pozwoliłoby niekoniecznie w jednym terminie wykonać te elementy, amteć już
coś gotowego, o co się moźna oprzeó. Odnośnie herbu, to opinie historyków są za
utrzymaniem herbu w układzie trójpolowym, którym obecnie się władze miasta posługują
i którego tradycja zostńa już zakotzeniona w świadomości sanoczan i wielu pokoleń. Na
dzisiaj sytuacji przedstawia się w ten sposób , że to wola radnych będzie decydować o tym czy
ostatecznie zostanie sformalizowane porozumienie. Biorąc pod uwagę szeroki zakres prac
i poszukiwanie w źródŁach historycznych profesor byłby w stanie wykonać w przyszłym roku
opracowanie. Sekretarz dodał, żę Pan profesor jest człoŃiem Komisji heraldycznej
powoływanej na tą okolicznośó przez Ministra Spraw Wewnętrznych i procedura wygląda
w ten sposób, że wniosek składa uprawiony organ, czyli Rada Miasta, poparty wzorami
graftcznymi do MSW, wówczas MSW kieruje do Komisji heraldycznej, która ostatecznie
opiniuje, na tej podstawie Ministerstwo Spraw Wewnętrznych wraża opinię co do
możliwości podjęcia uchwały Rady Miasta do posługiwania się tak opracowanymi insygniami
miasta. Jest szereg samorządów, które wybrały taką drogę i jest ona najbardziej
rekomendowana przęz historyków, zna-wców tej materii, ponieważ takie opracowanie jest
bezterminowe, niepodważalne, przechodzi przęz wszystkie procedury opiniodawcze.
Natomiast są równiez inne praktyki realizowane przez samorządy, które niestety kończą się
tym, że chcąc się oficjalnie posługiwać, niejednokrotnie jest to kwestionowanę przez MSW,
znakami takimi, które nie zostały zaopiniowane i nie mają pozytywnej opinii Komisji
heraldycznej. Ten sposób jest najbardziej rekomendowany i zalecany, najbardziej pożądany,
poniewaz wzbogaca się historia samorządu nie tylko o elementy graftczne, ale przede
wszystkim o badania historyczne, które potwierdzają zasadność stosowania takich elementów
graftcznych.
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Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz poinformował, że Wraz woli Rada vłydała już
wcześniej w sprawie insygniów, bowiem były to propozycje z kadencji IV rady Miasta,
następnie V kadencji, w końcu decyzje Komisji obecnej VI kadencji. Natomiast z uwagi na
pewne koszty, związane ze sprawami, o których mówi Pan Sękretarz, na pewno będzie
pożądane jakieś logiczne posterowanie kolejnością opracowafi, czy uregulowań finansowych
za tego typu opracowania.

ZastępcaBurmistrza PanZiemowit Borowczakudzielił odpowiedzinaplĄania Radnych.
Odnośnie Zielonego Rynku to z oświetlenie jest rzeczywiście problem, niestety instalacja nie
została wykonana należycie zgodnie z projektem, a dowiedziano się o tym w momencie kiedy
zakład energetyczny zaczĄ podłączaó. Oświetlęnie było przygotowane na trójfazowe,
natomiast cała dokumentacja została przygotowananajednofazowe i dwie fazy ttzebabyło
znaleźó. W boksach każdy licznik będzie jednofazowy, z tymże każdy użytkownik musi sam
ten licznik sobie zakupić i podpisać z zakładem energetycznym umowę. Odnośnie części
spozywczej Zielonego Rynku to będą kolejne przetatgi na uzytkowanie boksów, jak widać
zapotrzebowanie nie było tak wielkie, jak było szacowane jeszcze przed bytem starego
zielonego rynku, te osoby które handlują warzywami w okolicach bardzo niechętnie chcą się
przenosić, więc będą zachęcaó dodatkowo pfzenoszeniem i startowaniem w przetargach. Jest
również zainteresowanie kupcow z Hali Targowej otwarciem swoich filii na Zie\onym
RyŃu, ktorzy mają warzywa. Im więcej będzie kupców, tym więcej będzie chętnych na
boksy. Te boksy, które nie znajdąnabyłvców mogąpodnająć np, na sprzedaż choinek, ozdob
świątecznych, czy tęż towatów spożywczych związanych ze świętami, Nowym Rokiem.
Odnośnie spraw remontowych to w ramach gwarancji wszystkie rzeczy będą przez
wykonawcę poprawiane.
Odnośnie opłaty zapsy, to prędzej czy poźniej będzie trzęba podejść do tematu chipowania
psów tak jak jest to we wszystkich duzych miastach. Przykładem moze być Poznat1 gdzie psy
są chipowanie, Straz Miejska tego bardzo rygorystycznie pilnuje, nie zachipowany pies
kosztuje 200 zł., jest to pierwsza kara, natomiast jezeli jest recydywa to juz jest 1000 zł.
Ponadto chipowany pies nie może być nielegalnie zutylizowany,bo za to sąteż duze kary,
więc jak podliczy się to wszystko to chipowanie się opłaca, bo ściągalność opłat dzisiaj
szacuje się na poziomie 5-I0Yo, po zachipowaniu psów ściągalność jest na poziomie 98oń
tztych pieniądze są worki, miejsca do zabaw psów, do zńńwiania potrzeb fizjologicznych
i w kazdym parku i na wielu ulicach sąworki, co usprawnia ten system.
Odnośnie Alei Wojska Polskiego to jest w tej chwili największa inwestycja poza
Śródmieściem. Prowadzonajest w bardzo trudnych warunkach, poniewaz sątam robione pod
dęszczowkę gigantyczne wykopy. W tym roku są w stanie dojść za skrzyżowanie I Armii
Wojska Polskiego. W przyszłym roku deszczówka dojdzie do samego końca, więc na pewno
tam gdzie są kałuże będzie to odwadnianie. Docelowo w tym miejscu na Alei Wojska
Polskiego będzie 110 miejsc parkingowych zbudowanych ptzęz miasto, spółdzielnie na
swoim terenie mają wybudować dodatkowo 40 miejsc, więc łącznie będzie 150 nowych
miejsc parkingowych. Cała ulica będzie miała kompleksowe odwodnienie, także pozostałe
sieci zostały wymienione i ta ulica będzie budowana, dlatego w tej chwili ze względu na
prowadzone inwestycje nie jest mozliwe dorażnę odwadnianie tych miejsc.
Odnośnie chodnika na ul. Kołłątaja, to będą monitować do Generalnej Dyrekcji Dróg
Krajowych i Autostrad, do Leska,żeby zrobili ten chodnik, a jeśli będzie trzeba to Gmina
Miasta Sanoka przekaże nawet matęriał.
Odnośnie pytania dot, rewitalizacji Śródmieścia, to będą umieszczone stojaki rowerowe na
Placu Sw. Michała, natomiast całe Sródmieście po rewitalizacji będzie objęte tzw. ruchem
uspokojonym, czyli ograniczeniem prędkości jak w stręfie zamieszkania do 30 na godz., co
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umożliwi bezpieczne poruszanie się rowerem po ulicach. Stojaków rowęrowych będzie
więcej, gdyz jest oferta jednego z baŃów, więc będą jeszcze cztery dodatkowego stojaki.
Odnośnie rozwiązania (trójwymiarowe malowidła) jakie zostało zastosowanie na Rynku
w Wieliczce jest ciekawą rzęczą. Układ Placu Św. Michała nie będzie przeszkadzń, zeby
można było coś takie zrobić, więc zastanowią się na tą propozycją. Natomiast ten mur, który
został odkopany będzie zabezpieczony, będą prowadziŁy do niego trzy schodki
i zdecydowano się odkryć mur rzęczywisty, a nie tylko budować to co jest wyobrażeniem
tego muru. Oprócz tego będzie zabezpieczenie cńego wizeruŃu murów Kościoła,
nawierzchni.
Odnośnie analizy dot. Wierchów to materiały z Wydziału Rozwoju postarają się przekazać.
Zastępca Burmistrza dodał, że jeżeli chodzi o galerię w Sanoku to trudno dzisiaj mowic czy
Wierchy to nie byłoby za dużo, bo Lidl, Biedronka to są dyskonty, Kauflandu jest pośredni
między supermarketem a dyskontem i jest to zupełnie inna klasa. Jeżelri chodzi o analizę to
doĘczyła powiatu sanockiego, leskiego, bięszczadzkiego i brzozowskiego, czyli wszystkich
potencjalnych klientów, Iłótzy zdecydowaliby się przyjechac do Sanoka na zakupy i chodzi
oto,żeby tych sanoczan,którzy w sobotę czy niedzielęv,ryjeżdżajądo Rzeszowa nazakupy
zattzymaó w Sanoku, a jeżeli będą chcieli tam jeździć to rzadziej niz w tej chwili.
Powierzchnia handlowa galerii nie będzie zbyt wielka, 6500 m', które będą w Galerii Sanok
to jest połowa Galerii ,,Plaza" w Rzeszowie, na Wierchach jest planowane 12000 m2.
Odnośnie konkursu Unijne Perły Podkarpacia to prawdopodobnie Wydział Rozwoju zgłosił
inwestycję kortówtenisowych, jako że jestto inwestycjazakończonairozliczona.
Odnośnie rozL<ł.adu jardy MKS to oczywiście żądania w tej chwili rosną mieszkańcy chcą
mieć połączenia wszędzie ale miasto nie jest w stanie tego zapewntc. W budżecie
przyszłorocznym Rada Miasta będzie musiała zadecydować na co te skromne środki
przeznaczyć, do komunikacji miejskiej ttzeba będzie dopłacić w najlepszy wariancie
1.650.000 zł,, związanym z tym czy Gmina Zagórz i Gmina Wiejska Sanok będą w stanie
zapłacić swoją część, bo jeżeli nie to wielu sanoczan będzie oburzona Ęm, że miejskie
autobusy przestana jeździć do Zagórza i na tereny gminy Sanok. Utworzenie nowej linii jest
to koszt ok. 200.000 zł, przestawienie dzisiaj jednego autobusu to jest całkowita deregulacja
całego systemu komunikacyjnego. IężęIi chodzi o szybki dojazd do pracy, to dzisiaj autobus
musiodwiedzać jaknajwięcej miejscwSanoku, żeby jaknajwięcej ludzizbięraó,jakjeźdzlło
20 autobusów w godzinach szczytu to można było sobie pozwolić na jeżdżenie praca dom
i z powrotem ale efekt był taki żę dla 6 osób uruchamiana była linia autobusowa.
Uruchomienie takiej linii są to dodatkowe koszty pracownicze i dodatkowe koszty wozu, jest
to od kilkudziesięciu do dwustu tysięcy złotych, a z biletów w takim przypadku będzie 1.000
zł. rocznie, i rcżnice zapŁació będzie musiało miasto Sanok. Zastępca Burmistrza
zaproponował aby poświęcić specjalną Komisję tylko sprawom komunikacji miejskiej.
Zrobiono pierwszy krok do zreformowania relacji między miastem a komunikacja miejską
kolejnym krokiem będzie całkowita zmiana umowa wykonawczej, żeby miasto ponosiło
pełną odpowiedzialność za to co zamawia, jak i również trzęba porozmawiać o długo
planowym procesie regulacji kosztów na komunikacji miejskiej. Odnośnie prośby aby
autobus wyjeżdżający z Dąbrowki po godz. 23, który jedzie na Wójtostwo, jechał na ul.
Podgórze, to z przeprowadzonych badań wynika, że liniąnr I7A czasami nie jechała żadna
osób, czasami tylko 1 osoba, gora 3 i dla takiego obłozenia funduje się autobus, który
koszĘe miasto kilkadziesiąt tysięcy w skali roku. Czasami są uzasadnione przypadku, żeby
tego typu linie socjalne trzymać, tylko w tym przypadku akurat nie powinno się decydować
na taki wydatek.
Odnośnie chodnika na ul. Sobieskiego to wszystkie chodniki, który zostały zniszczone
podczas budowy zo stanąnaprawione.
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Odnośnie przejścia dla pieszych przed BiedroŃą na ul. Lipińskiego to jest to niemozliwe,
tam są już nie normatywne przejścia, więc Generalna Dyrekcja nie wyrazi zgody na kolejne
przejście.
Odnośnie naprawy wjazduna ul. Robotniczej to jak będąpieniądze zostanię to naprawione.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz poinformował, żęPanAntoni Zajdelzłożył skargę

dot. bezczynności Burmistrza oraz nakazania Burmistrzowi wydania decyĄt w trybie
natychmiastowym, a spIawa dotyczy wniosku do MOPS - u o udzielenie zapomogi na zakup
opału. Przewodniczący zapewntł Pan Antoniego Zajdla, że skarga zostanie przekazana
zgodnie z obowiązującym trybem administracyjnym i skierowana do odpowiednich organów
zgodnie zę Statutem i Regulaminem Rady.
Przewodniczący Rady zwrocił się do Radnych zpytaniem, czy Wrażajązgodę na udzielenie
głosu Panu Antoniemu Zajdlowi w tej sprawie?

Radni głosami 3 za, 6 przeciw nie wyrazili zgody na udzielenie głosu.

Ad.32.
zamkniecie obrad sesii.

Przewodniczący Rady Miasta Pan Jan Oklejewicz zamknął XXXII zwyczajną Sesję Rady
Miasta Sanoka.
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